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PRVI UČINCI PDV-a U ŠIBENSKO-KNINSKG^P^H^^^I

I PO PDV-u KATASTROhui;
II Šibeniku je oko 1000 poreznih obveznika koji su u sustavu PDV-a uplatili oko 3 
milijuna kuna, sto je za gotovo 50 posto manji iznos nego u istom razdoblju lani • 
Poreznim obveznicima koji su ušli u sustav PDV-a novac će se i vraćati na račun plaćenog 
predporeza • Isplati li se onima koji su ušli u sustav PDV-a? stranka 8.
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IZBORNIH
REKONSTRUKCIJA 

GRADSKOG PERIVOJA 
PONOVNO U SREDIŠTU 

POZORNOSTI

STO SE 
NALAZI 
IZMEĐU 
VLASTI I 
OPORBE?
Predstavnici HNS-a, SDP-a i LS traže od 
Građevinske inspekcije hitnu obustavu radova na

perivoja i bivšeg Doma JNA, jer za gradnju nema 
potrebnih dozvola. One se čak i ne mogu ishoditi - 
jer nema plana prema kojemu se park 
rekonstruirao - tvrde u oporbi. Županijski organi, 
međutim, ne prekidaju podizanje zida - jer će 
dozvole stići uskoro. Za to vrijeme - zbunjenoj se 
javnosti klupe u parku čine sve daljima 5

KULTURA ■ PRIPREME ZA ORGUUAŠKU URNU ŠKOLU 

kreće restaiiratorska radioniu 
Hoće li financijski problemi dovesti u pitanje 
budućnost Orguljaške ljetne škole? stranka 7.

^7Zagrebačka banka 
C/ POMORSKA BANKA Split 

dioničko druitvo
Filijalu Šibenik, A. Šupuka 10 ■ Novac bez granica ■

II /I mokracijama nakon prvih 1OO
upoznaju s tije- dana. Tada se, u pravilu, daju i

IZNENAĐENJA 
NIJE BILO

U Županijskom odboru 
prevladava jezgra 
ljudi koji su podnijeli 
najveći teret vodeći 
HDZ svih ovih godina 
• Stanje u stranci je 
danas sasvim stabilno 
• Dužnosti župana i 
predsjednika ŽO HDZ-a 
su isprepletene • Naša 
temeljna zadaća u 
ovom mandatu jest 
obnova iv razvitak • 
Sjednice ŽO HDZ-a i 
dalje će se održavati 
iza zatvorenih vrata •
Gradski perivop
ispolitiziran je jedan 
obični potporni zid

Stranka 4.

NAČELNIK OPĆINE ORLIĆ, ANTUN PRAVDIĆ SA SURADNICIMA 
ODRŽAO KONFERENCIJU ZA NOVINARE

TRN U OKO VUDMJ Ml!
Stranka 2.

AKTUMIZIknNA PRIVATIZACIJA HOTELSKOG PODUZEĆA »PRIMOŠTEN«

ZAŠTO JE NAJAVLJENA PRODAJA 
UZNEMIRILA MAU DIONIČARE?
Privredna bank* ,u 
prodn^oji ce omogućiti 

yospodarstva — dakle, 
umjesto angažmana na izradi 
Generalnog urbanističkog pla
na i PUP-ova — došli smo pred 
zid, i nemamo kamo — zaklju
čio je Marko Kovač. B.P.

finski vlasnik HTP-a »Primošten«, namjerava 
tazeća • Josip Perkov, načelnik općine, a 

| u vMo Petrina, direktor HTP-a »Primošten«, 
. Imena asovoi nadležnosti što će Privredna 
1 objavljivana" u 2” *
| j j 'rovu Stranke 8. i 9,
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Bez većih iznenađenja 148 delegata 
Izborne skupštine Županijskog odbora 
HDZ-a Šibensko-kninske županije, opredi
jelilo se za izbor liste kandidata koju je 
predložilo Radno predsjedništvo. Na čelo 
Županijskog odbora došao je aktualni žu
pan, dosadašnji potpredsjednik Odbora 
umjesto Josipa Odaka. Radikalnijih pro
mjena u sastavu nije bilo. Jezgra pozna
tih hadezeovskihjmena koji su bili i u pri
jašnjem sazivu Županijskog odbora je 
ostala. Tek je desetak novih, javnosti ma
nje poznatih. Izvješće o radu Županij
skog odbora koje je izaslanicima podnio 
Josip Odak, bilo je u znaku uspjeha stran
ke na izborima i podacima o broju održa
nih sjednica, dole se o aktualnim proble
mima nije govorio. Drago Krpina, težište 
u svom govoru dao je na gospodarska, 
socijalna i unutarpolitička pitanja. Zašto 
nije bilo rasprave o aktualnim problemi
ma u županiji?

Premda su brojni izaslanici, što se u pauzi nakon pr
vog dijela zasjedanja moglo čuti, (nakon izvješća o radu 
Josipa Odaka, dotadašnjeg predsjednika i Drage Krpi- 
ne, zamjenika glavnog tajnika HDZ-a) očekivali rspravu 
o brojnim problemima koji tište ovu županiju, rasprave! 
nije bilo Zašto9 Drago Skračić je osjetio potrebu, ocije1 
nio da je mjesto i vrijeme raspraviti o socijalnom stanju 
u županiji, gospodarskoj situaciji, pretvorbi i privatizaci
ji, nezaposlenosti i drugim ključnim pitanjima o kojima 
se na ovom skupu, kazao je, mora raspraviti. Izvještaj 
Josipa Odaka ocijenio je stoga nepotpunim, a Županij
ski odbor nedoraslim da se suoči s problemima. Nakon 
petominutnog kazivanja i nizanja pitanja i činjenica, 
predsjednik Radnog predsjedništva Josip Odak upozo
rio ga je da se ne udaljava od teme Izvjšća. Još jedan po
kušaj da uvjeri predsjednika kako je nužno ta pitanja po
krenuti, uvidjevši da mu se -elegantno« oduzima riječ, 
napustio je govornicu ne rekavši do kraja ono što je ka
nio.

Nužno je postaviti pitanje: je li se smjelo i zašto se, na 
političkom skupu, zaobišlo te teme Uvažavajući Odako- 
vo izvješće o tomu što je HDZ od 1990. do danas na politi
čkom polju postigao, nije razumljivo zašto konkretne ra
sprave o aktualnim životnim problemima nije bilo. Ili, za
što nakon što je Drago Skračić otišao s govornice, niti 
jedan od preostalih 147 izaslanika nije pokušao Ra
dnom predsjedništvu nametnuti raspravu, pa čak i za
tražiti da se o tomu je li je potrebno ili ne raspravljati o 
aktualnim pitanjima, izaslanici izjasne glasovanjem 
No, sve je ostalo na Skračićevom pokušaju. A možda su 
ostali izaslanici vidjevši što se Skraćiću »dogodilo« za
ključili da im je bolje šutjeti.

Ovako je Izborna skupština HDZ-a za Županijski od
bor odrađena prema planu i programu: rutinski — u 
skladu sa Statutom i Poslovnikom o radu Prilikom pre- 
dlaganja liste Radnog predsjedništva za članove Župa
nijskog odbora prava izaslanika da listu dopune do 20 
posto od predložena broja, utvrdilo se da su izaslanici 
premašili tu Statutom dozvoljenu granicu, pa je bilo nu
žno napraviti još jednu listu Pa, ni tu nije bilo nikakvih 
iznenađenja, jer — kako se i očekivalo prihvaćena je lista 
za članove Županijskog odbora HDZ-a koju je predložilo 
Radno predsjedništvo Među trideset članova novoiza
branog Županijskog odbora jezgru i dalje čine »stari« ha- 
dezeovci iz prošlog saziva Odbora, dok je tek desetak no
vih imena članova HDZ-a, javnosti manje poznatih.

Bilo je to što je bilo. Radikalnih promjena nema, a pi
tanje je da li ih je tko i očekivao? Na razinama od te
meljnih, gradskih, općinskih i županijskoj — unutarstra- 
nački izbori su tako završeni. Slijede pripreme za Četvr
ti opći sabor stranke na kojemu će sudjelovati 42 izasla
nika iz Županijske organizacije HDZ-a Šibensko-knin
ske županije. Četvrti ojpći sabor će, kazao je prošle subo
te u Šibeniku, Drago Krpina, zamjenik glavngg tajnika 
HDZ-a, biti Sabor kontinuiteta politike HDZ-a i neće doći 
do hitnijih programskih izmjena HDZ će ostati stranka 
širokog sloja hrvatskog naroda, od seljaka, preko radni
ka, liječnika do akademika Budući rad, stranka će sada 
kada su krupna politička i strateška pitanja riješena, ka 
da je izvršena mirna reintegracija Podunavlja — usmjeri
ti i svu snagu uložiti na stvaranje boljih uvjeta života hr
vatskog naroda na ekonomska, gospodarska, socijalna 
i na ostala pitanja, kazao je Krpina i dodao: -U Hrvat
skoj ima ljudi koji žive loše, ima nezaposlenih, socijalnih 
slučajeva Ne poričemo da je stanje u gospodarstvu ta
kvo kakvo je Ali ti problemi se ne mogu rješavati na uli> 
ci ili revolucijom Na žalost, u Hrvatskoj se ne stvara j^ 
rada, reda i odgovornosti, već kult traženja prava-'' 
Žave Ako želimo stvoriti bolji život svim hrvats/ AH 
đanirnu onda moramo mijenjati takve nuvik

IZBORNI REZULTATI
Članovi novoizabranog 

Županijskog odbora HDZ-a
Na Izbornoj skupštini ŽO HDZ-a Šibensko-kninske župa

nije, na kojoj je bilo nazočno 148 od 158 izaslanika za člano
ve Županijskog odbora izabrani su: Josip Odak, Ivo Baica, 
Davor Škugor, Paško Erak, Ante Dželalija, Duje Stančić, 
Mladen Abramac, Vinko Marić, Rade Ivas, Žarko Duvan- 
čić, Frane Bilić, Nediljko Duić, Miho Mioč, Mirko Kušeta, 
Ljubo Županović, Stipe Berak, Bozo Erlić, Marinko Čavka, 
Anka Verović, Ivica Pamuković, Ignac Koštroman, Ojdana 
Maričić, Vjenceslav Džepina, Niko Šumera, Ante Matić, 
Vinko Barišić, Ivana Parat, Ivica Plenča, Ivan Blaće i De- 
nis Jelušić. Naknadno će biti kooptiran predstavnik mlade
ži HDZ-a. Županijski odbor HDZ-a trenutno ima 30 članova, 
no prema Statutu moguće je kooptiranje još devet članova. 
Koliko će ih biti kooptirano u šibensko-kninski ŽO, izvjesno 
je.

Članovi Nadzornog 
odbora

Na listi kandidata za Nadzorni odbor ŽO HDZ-a bilo je 
devet članova. Izabrano je njih sedam i to: Milan Velić, Ni

NAČELNIK OPĆINE ORLIĆ ANTUN PRAVDIĆ SA SURADNICIMA ODRŽAO KONFERENCIJU ZA NOVINARE
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 ubuduće ćemo sazivati konferencije 
za novinare kako bismo javnost na 
taj način upoznali s problemima s ko
jima je suočena jedna od prostorno naj
većih općina na području Šibensko-knin

ske županije, ali koja je nažalost zabo
ravljena od svih, počevši od županijskih 
pa tako i državnih vlasti. Kako protuma
čiti to što župan Ivo Baica od 27. svibnja 
prošle godine, kada je općina osnovana 
pa do danas, nije našao za shodno da 
nas posjeti. Posebno moram naglasiti 
da, premda smo niz puta tražili da nas 
primi na razgovor, čekali pred njego
vim vratima, upućivali pismeni zahtjev 
za prijavu nikada nije imao vremena, ka
zao je među ostalim na tiskovnoj konfe
renciji održanoj u četvrtak, Antun Prav- 
dić, načelnik Općine Orlić. Ocijenio je ta
kvo ponašanje župana Baice namjer
nim s ciljem sustavnog onemogućava
nja normalnog rada orličkih općinskih 
vlasti. Jedan od ključnih problema da bi 
općinska vlast Orlića uopće mogla na
staviti s radom jesu financijska sred
stva. Kako za 1997. godinu nisu bili uklju
čeni u sistem dodjele državnih proračun
skih sredstava za općine koje su formi
rane na oslobođenom području, krivi žu
panijske vlasti uz sumnju: kako nije 
isključeno da su sredstva i zatražena, ali 
prilikom »diobene bilance« između neka
dašnje Zadarsko-kninsko i Šibenske žu
panije, nestala Za prošlu su godinu dobi
li tek skromnih 62.000 kuna, što nije do
voljno niti za podmirivanje plaća zapo
slenima, a njih je dvoje Ove godine su 
ušli u proračun države, »po vrlo smiješ
nom ključu« kazao je Pravdić, s 400.000 
kuna, ali do danas nisu dobili niti kune.

Osim o financijskim problemima, na
čelnik Orlića govorio je o opravdanosti

STRANCI?
postojanja te općine koja se proteže na 
153 četvorna kilometra i danas ima 1560 
registriranih stanovnika, te 700 Srba po
vratnika i 580 glasača.

- Orlić, a nadam se da će se uskoro 
zvati Orlić-Biskupija je općina koja ima 
opravdanje da postoji. To je vrlo bogat 
kraj, ah bez početne financijske injekci
je države nema izgleda za razvoj. Naša 
želja je da ovaj prirodno bogati kraj bu
de sigurno utočište za domicilno stanov
ništvo, doseljenike i povratnike Srbe 
No, Županija za sve to nema sluha, tvrdi 
Pravdić.

- U nečijim glavama je da se ovu opći
nu zbriše, ali mi tvrdimo da postoje uvje
ti da na tom području živi šest tisuća sta
novnika. Naravno, nije na nama da odlu
čujemo o napućivanju tog prostora, to je 
stvar državne politike i uvažavajući sve 
okolnosti i čimbenike s kojma je država 
suočena glede povratka Srba i naselja
vanja područja u kojima su oni živjeli, 
mislimo da se ništa nije učinilo za ljude 
koji trenutno tamo žive, kazao je Ante 
Kosor, pročelnik za upravno-pravne po
slove. Naglašavajući kako je to područje 
bogato prirodnim resursima za proi
zvodnju zdrave hrane, razvoj stočar
stva, seoskog turizma jer je kraj bogat 
povijesnim spomenicima, velikim kapa
citetima pitke vode koja bi se jednog da
na mogla i izvoziti. »Uz podizanje malih 
obiteljskih gospodarstava tu je i Knin- 
gips kojega je kupio austrijski Knauf i či
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kola Matić, Ivan Kljaić, Vladimir Lipović, Josip Perkov, Da- 
mir Pilipac i Vinko Vućenović. Ta je lista konačna.

Izaslanici za IV. sabor Hrvatske 
demokratske zajednice

Za izaslanike za IV. opći sabor HDZ-a na Županijskoj 
izbornoj skupštini izabrani su: Zoran Bura, Marina Košu- 
Ijandić, Mate Ajduk, Josip Perkov, Nikola Širinić, Kreši
mir Škugor, dr Miro Vukelja, Josip Barišić, Josip Roša, Ni
kola Jurić, Marinko Mujan, Nevesin Ferara, Karmela Je- 
raj, Ivo Soža ( Jakova), Josip Mešin, Mladen Crljen i Željko 
Šimunac. Prema položaju na kojem su automatizmom kao 
izaslanici za IV opći sabor HDZ-a ulaze:

Ante Mikulandra (Šibenik), Miro Odak (Drniš), Ignac 
Koštroman (Knin), Rade Ivas (Vodice), Robert Podrug 
(Skradin), Drago Skračić (Tisno), Josip Milaković (Ružić), 
Davor Vidović (Orlić), Stanko Duvanćić (Promina), Jakov 
Šupe (Pirovac), Ivo Živković (Rogoznica), Paško Nižić (Pri- 
mošten), Joakim Brkić (Kistanje), Zdravko Mrčela (Unešić) 
i Zvonko Radić (Kijevo)

Također, s obzirom na dužnost koju obnašaju, izaslanici. 
su i: Ivo Baica, župan Šibensko-kninske županije, te podžu
pani Mladen Abramac i Vinko Marić, predsjednik Županij
ske skupštine Dujo Stančić, saborski zastupnici Josip 
Odak, .Ante Dželalija i Paško Bubalo. Šibensko-kninsku 
mladež HDZ-a na IV. saboru zastupat će Anita Aužina, Ju
re Zečević i Denis Jelušić 

ja se obnova očekuje, PZ Orlić koju tre
ba staviti na zdrave noge, jer nismo za
dovoljni s njezinim današnjim stanjem«, 
kazao je Kosor.

Petar Jelovina, zamjenik načelnika 
općine više je govorio o infrastruktur
nim problemima kojih je također i preli
še: počev od opskrbe električnom ener
gijom, telefonije, cesta, te činjenice da- 
premda bogati pitkom vodom — u svo
jim je domovima nemaju, do toga da ne
ma liječničkog tima u Orliću, problema 
odlaska 76 učenika u kninsku školu i niz 
drugih.

U programu obnove za 1997. godinu 
općina Orlić niie bila a nemaju povrat
nu informaciju, premda su zahtjevi za 
obnovu 20 hrvatskih kuća dostavljeni žu
panijskom Odcjcku za obnovu i razvi
tak, jesu li ušli u program obnove za ovu 
godinu ili ne. Samo dvije hrvatske obite
lji su dobile rješenja o obnovi objekata, 
ali ona još nije počela.

— Spremni smo sjesti za stol sa svima 
i razgovarati o statusu općine Orlić; o 
udruživanju sa susjednim općinama, ali 
nećemo dozvoliti njezino ukidanje, jer 
imamo sve uvjete da postojimo, premda 
se neslužbeno njezino ukidanje spomi
nje, kazano je na tiskovnoj konferenciji 
čelništva općine Orlić. Ogorčeni na ne
zainteresiranost županijskih vlasti za tu 
općinu, teško uspostavljanje kontakata 
s nadležnim vladinim resorima zaključu
ju da je takav odnos smišljen. Odgovara
jući na novinarski upit je li ključni ra
zlog tomu što su jedina općina na po
dručju Šibensko-kninske županije u ko- 
joi je na vlasti oporbena stranka, Prav
dić će reći:

— Sve o čemu smo do sada govorili i 
sve ono na što smo mi nailazili pokuša
vajući uspostaviti kontakt s vlastima u 
Županiji, jasno je da na to ukazuje. Trn 
smo im u oku Ne, naša je namjera i sto
ga to i radimo osigurati boljitak tom pu
čanstvu, župai ;i i Hrvatskoj. Vjerujerc 
da ćemo ustrajati. K. RUDAN

BLOKIRANO
— U najskorije vrijeme 

oporba će zatražiti posebne 
sjednice Gradskog vijeća i Žu
panijske skupštine, posveće
ne isključivo sve težim gospo
darskim i socijalnim prilika
ma u Šibeniku. To je na konfe- 
renciji za novinare u četvrtak, 
u predahu razgovora o trenu
tačnim. za oporbu spornim ra
dovima u Gradskom perivo
ju, najavio Marko Kovač, ček

___ ________________ —Trk.HNS-a Konstataciju o te- 
DRNIŠ, SULAR S KROVIČEM. IZ KNJIGE: CAKLU-?Wodar
------------ LA DALMAZIA. MILANO. 1878., STR, 108, ,
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LJUDI I DOGAĐAJI
BROJNI PROBLEMI MUČE DRNIŠKE INVALIDE DOMOVINSKOG RATA

KAKO 00 POSU I KROVA

»Problema ima dosta, ali mi se 
ne predajemo. Nismo to činili niti 
onda kada je bilo najgore« - nagla
sio je na početku razgovora dvade- 
setšestogodišnji Robert Mihaljević, 
predsjednik Udruge HVIDR-e iz Dr
niša, dragovoljac Domovinskog ra
ta iz 1991. godine.

• Što biste izdvojili kao pro
blem koji najviše pogađa invali
de?

Šibenski list 9 
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NAD GLAVOM?
— Teško je to kazati, ali mislim 

da je zapošljavanje ipak najveći pro
blem. Od oslobođenja do danas niti 
jedan invalid s područja bivše opći
ne Drniš nije dobio posao. Ne samo 
da nije dobio posao, već se ne po
štuje zakon u smislu prioritetnog za
pošljavanja invalida Domovinskog 
rata, premda naši članovi gotovo 
uvijek udovoljavaju postavljenim 
uvjetima. Niti jedan kao što sam 
već kazao, još nije dobio posao. Mo
žete pretpostaviti, kako to djeluje 
na ljude, kako se osjećaju, što ra
zmišljaju — to je najgore.

• Što je sa stanovima, koliko 
je invalida riješilo svoje stambene 
probleme?

— Samo su dva invalida, od 126 
koliko broji Udruga HVIDR-e Drniš, 
dobila rješenja o privremenom kori
štenju stanova. Ovom prilikom stav
ljam naglasak na »privremeno«. Da
kle, niti jedan invalid nije konačno 
riješio svoje stambene probleme. 
Upravo započinje izgradnja zgrade 
za invalide, u kojoj bi trebalo biti 
zbrinuto osam invalida sa svojim 
obiteljima. To će barem malo ubla
žiti taj problem i dati više optimi
zma u njegovu rješavanju.

• Kakav je odaziv invalida na 
programe profesionalne rehabili
tacije školovanjem, a kakav na or
ganiziranje športske aktivnosti?

— Trenutno na školovanju u Za
grebu imamo dvojicu naših člano

va, na dvogodišnjem studiju iz kri- 
minalistike i poslovne informatike. 
Što se tiče športskih aktivnosti ista
kao bih da su naši momci prvaci 
Dalmacije u pikadu, imamo i malo- 
nogometnu ekipu, ustupljena nam 
je na korištenje i športska dvorana 
u Siveriću, no kako za njezinu obno
vu treba utrošiti oko 25 tisuća 
DEM, ona nam sada ne koristi. Mi 
tolikih sredstava nemamo.

• Kako i tko financira rad Udru
ge?

Financiramo se iz proračuna 
Grada Drniša, općina Oklaj, Ružić i 
Unešić, Udruge HVIDR-e RH, a dije
lom i od članarina koje nismo u mo
gućnosti naplatiti od svakog člana. 
Članarina iznosi 120 kuna. Kada 
već govorimo o novcu kazat ću i to 
da još uvijek jedan broj invalida koji 
su u mirovini nisu u svojim primanji
ma izjednačeni s primanjima u gar
dijskim brigadama kako je to odre
đeno zakonom.

• Ima nešto gdje problema ne
ma?

— Problema nema jedino u 
odnosima s postrojbama iz kojih do
laze invalidi. Sve što tražimo od voj
ske uvijek dobijemo, a to nam je vr
lo važno i raduje nas da nismo zabo
ravljeni. Odnosi s gradskim i općin
skim čelnicima dobri su, no sigurno 
bi mogli i trebali biti bolji. Naša žr
tva je i bila za novu i bolju Hrvatsku, 
i nitko to ne bi smio zaboraviti, niti 
jedna vlast. A. GRCIĆ

KNIN exPRESS

KIJEVO BEZ PROGNANIKA
K

ninski HSS održao je proteklo
ga tjedna godišnju, a kijevski 
HDZ izbornu skupštinu. Grad
skoj organizaciji HSS-a Knina bila je 
ovo ujedno prva obljetnica rada, na ko

joj je o dosadašnjim aktivnostima go
vorio predsjednik Ivan Pokrovac. On je 
istaknuo pomoć kninskih članova 
stranke u osnivanju odbora HSS-a u 
općinama Kijevo i Orlić, a posebno je 
značajna pobjeda »seljaka« na prošlim 
izborima u općini Orlić. Još uvijek knin
ski HSS nema svoje prostorije u gra
du, a taj će se problem uskoro riješiti. 
Gost skupštine bio je predsjednik župa
nijske organizacije HSS-a Krunoslav 
Mazalin, koji je naglasio kako će se 
stranka i ubuduće zalagati za rješava
nje pitanja vezanih uz obnovu oslobo
đenih područja, te zapošljavanje, u pr
vome redu razvojačenih branitelja.

Na skupštini je prihvaćen prijedlog 
da se izborna skupština kninske orga
nizacije HSS-a održi u rujnu ove godi
ne.

U okviru izbornih aktivnosti u vlada- 
jućoj stranci, održana je izborna skup
ština i u općini Kijevo. gdje je u trinae- 
stočlanom odboru HDZ-a za predsje
dnika izabran Marinko Čavka. Tajnik ki-

jevskog HDZ-a. ujedno i izaslanik za 
Četvrti opći sabor stranke je Zvonko 
Radjć. a dopredsjednici su Stanko Ju- 
rić-Čivro i Ante Bajan.

U Kijevu bi se ovih dana trebali na
staviti radovi na izgradnji lokalne vodo
vodne mreže, za koju će Općinsko po
glavarstvo iz proračuna i različitim do
nacijama osigurati milijun kuna. Uz taj 
se projekt očekuje uskoro i odabir izvo
đača na gradnji magistralnog vodovo
da kroz Kijevo, koji financiraju Hrvat
ske vode i HBOR. Osim što je još uvi
jek nema vode, Kijevo ima problema i 
sa strujom, jer još nije završena sanaci
ja elektromreže. Pogon HEP-a iz Sinja 
koji obnavlja električnu mrežu u Kijevu 
nedavno je prekinuo radove, navodno 
zbog pomanjkanja potrebnog materi
jala, tako da su neki zaseoci Kijeva još 
u potpunome mraku. Unatoč ovim ne
riješenim pitanjima, u Kijevo se dosad 
vratilo oko 750 stanovnika, a zanimlji
vo je da Kijevo više nema niti jednoga 
prognanika.

Predstavnici Kijeva, kao i ostalih 
općina kninskoga područja, uz Ured 
za prognanike i grad Knin, nazočni su 
bili ovih dana sastanku sa voditeljem 
ureda UNOPS-a u Hrvatskoj Denisom

Vandamom. Tema ovog sastanka bila 
je dodjela kredita u okviru projekta ob
nove i razvitka ratom stradalih hrvat
skih područja, kojega provodi Vlada 
RH u suradnji s uredom UN-a za servisi- 
ranje projekata — UNOPS-om. Ovaj 
projekt koji je prošle godine već pokre
nut na šibenskome području, proširu
je se sada i na Knin, a cilj mu je pruža
nje financijske i tehničke pomoći za 
oživljavanje gospodarstva i drugih dje
latnosti na ovome području. Korisnici 
kredita koje UNOPS osigurava putem 
donatora bit će mali poduzetnici, poljo
privrednici, te povratnici.

Nakon što su predstavnici općina 
kninske okolice izložili svoje razvojne 
programe, UNOPS že objediniti sve 
ove informacije i predočiti ih donatori
ma. Denis Vandam ističe kako je do
sad potpisan ugovor sa Jadranskom 
bankom za prvu fazu kreditiranja u vri
jednosti milijun dolara. U tijeku su ra
zgovori sa hrvatskom Vladom oko do
bivanja kredita Socijalno-razvojnog 
fonda Vijeća Europe, koji obećava fi
nancirati ekonomske razvojne aktivno
sti u šibenskoj županiji u vrijednosti 
10 milijuna dolara, a vrijednost cijelo
ga projekta je dvostruko veća.

Ž. JURAS

j 90 POSTO RAČUNA ŠIBENSKIH TVRTKI
Oporba će — najavio je Marko Kovač, tražiti posebne, tematske sjednice Grad-

*

skog vijeća i Županijske skupštine o sve težim prilikama u gospodarstvu i iscr
pno izvješće nakon razgovora šibenskih čelnika sa Zlatkom Matešom, predsje
dnikom Vlade RH
temelja života na šibenskom 
području — izjavio je novinari
ma Kovač. Pored spomenutih 
tematskih sjednica oporba će 
od gradskih i županijskih čelni
ka, koji su nedavno razgovarali 
sa Zlatkom Matešom, hrvat
skim premijerom, tražiti da ši
bensku javnost upoznaju s tije

kom sastanka i zaključcima. 
Kako ističe Kovač, prognozira
jući skore »gospodarske prilike 
iz kojih će se županija i grad vr
lo teško izvući«, javnost je osta
la uskraćena i za izvješća politi
čara na vlasti, uobičajena u de
mokracijama nakon prvih 100 
dana. Tada se, u pravilu, daju i

projekcije za buduće razdo
blje, no i to je izostalo. Zajedno 
s pasivnošću u pogledu dono
šenja uvjeta koji će omogućiti 
razvoj gospodarstva — dakle, 
umjesto angažmana na izradi 
Generalnog urbanističkog pla
na i PUP-ova — došli smo pred 
zid, i nemamo kamo — zaklju-
čio je Marko Kovač. B.P.

Dajmo svoj prilog za njegovu obnovu!

7358 ■ matični broj uplatioca

za fizičke osobe
7358 - JMBG uplatioca

Ne zaboravimo grad simbol hrvatskog 
stradanja, hrvatske obrane i 
hrvatske nade!

Svrha uplate: obnova Kapele sv. Roka 
u Vukovaru
Imena darovatelja bit če redovito 
objavljivana u »Šibenskom listu«.

Sredstva se mogu uplatiti na žiroračun 
proračuna Šibensko-kninske županije 
broj: 34600-630-42.
Poziv na broj: 
za pravne osobe:

VRATIMO ŽIVOT 
VUKOVARU

»Šibenski list« u zajedničkoj akciji 
sa Šibensko-kninskom županijom i 
svim jedinicama lokalne uprave i 
samouprave u prikupljanju sredstava 
za obnovu Kapele sv. Roka u Vukovaru.



4 Šibenski list 
subota 7. veljače 1998. RAZGOVOR

IVO BAICA, NOVI PREDSJEDNIK ŽO HDZ-a ŠIBENSKO-KNINSKE ŽUPANIJE I AKTUALNI ŽUPAN

IZBORNIH IZNENAĐENJA
P

ovod za razgovor s 
aktualnim župa
nom Šibensko-knin- 
ske županije njegov je 

izbor za predsjednika Žu
panijskog odbora HDZ-a, 
a razloga je više. Što o sve
mu kaže Ivo Baica?

• Gospodine Baica, 
Vaša politička funkcija u 
Županijskom odboru 
HDZ-a od prošle je subote 
nova. Izabrani ste za 
predsjednika Županij
skog odbora zamijenivši 
time Josipa Odaka, koji 
je na toj dužnosti bio pet 
godina. Za neke je to bilo 
očekivano, ali neki to tu
mače i malo drugačije. 
Što nam o tome možete re
ći?

- Za mene je to sasvim 
normalan slijed, jer sam u 
prijašnjem sazivu Župa
nijskog odbora HDZ-a bio 
potpredsjednik i čini mi 
se posve normalnim ići za 
jednu skalu gore i postati 
predsjednikom. Mislim 
da om koji to tumače na 
svoj način ili na razne na
čine, nemaju uporišta. Mi 
nismo još imali izbornu 
sjednicu Predsjedništva 
stranke, koja će ubrzo 
uslijediti. Osobno sam 
uvjeren da će na tim izbo
rima Josip Odak biti pot
predsjednikom Županij
skog odbora HDZ-a. Da
kle, ne vidim razloga za 
bilo kakvom politizaci- 
jom, jer kao što je norma
lan slijed bio moj izbor s 
mjesta podžupana na mje
sto župana, tako je i u 
ovom trenutku to jedan 
kontinuitet naše politike, 
te da ono što smo na neki 
način započeli nastavi
mo. Naglasio bih pri to
mu ovaj pozitivan trend 
koji se u stranci osjeća u 
zadnjih trinaest, četrna
est mjeseci u cilju potpu
nog konsolidiranja sta
nja Moramo tako nastavi
ti i ukoliko nastavimo tim 
putem mislim da ćemo po
lučiti uspjehe na svim po
ljima kojima se stranka 
bavi.

• Struja u Županij
skom HDZ-u je, dakle, bi
lo. Kakvo je trenutno sta
nje u stranci?

- Stanje u stranci je da
nas sasvim stabilno. Pro
blema je i kazao bih razli
čitih mišljenja, bilo. Ali, na
pori koje smo uložili u rje
šavanje određenih nesu
glasica urodili su plodom 
i vjerujem da će to imati 
pozitivan rezultat u na
šem radu i da ćemo s pozi
cije koje danas imamo osi
gurati povjerenje građa
na, a time i biračkog tije
la

• Kako ocjenjujete 
provedene unutarstrana- 
čke izbore na razini Župa
nije? Je li bilo iznenađe
nja ili je više ili manje sve 
kako je i bilo?

- Što se tiče samog čina 
provođenja izbora nije bi
lo nikakvih većih nepravil
nosti u samom provođe

nju izbora Članovi 
HDZ-a su pokazali veliku 
ozbiljnost i odgovornost 
imajući na umu činjenicu 
da će mandat novoizabra
nih odbora i predsjedni
ka od temeljnih organiza
cija, preko gradskih, op
ćinskih i županijskog od
bora trajati četiri godine 
Praktički, izabrali smo lju
de koji će ovu stranku vo
diti do 2002. godine. Ovaj 
sistem biranja koji je Sta
tutom stranke predviđen 
da Radno predsjedništvo 
izađe s predloženim lista
ma, koje se mogu nadopu
niti do 20 posto, a ako te 
dopune prijeđu taj posto
tak da se formiraju nove 
liste, dao je jednu stabil
nost i čvrstinu stranke. 
Mislim da je u svim sredi
nama vođeno računa da 
u vodstvo i vodstva na 
svim razinama organizi
ranja stranke uđu sve 
strukture, ne samo po 
obrazovnoj ili dobnoj 
strukturi, već i po svojim 
promišljanjima. Drugim

Ispolitiziran jedan običan potporni zid
• Neizbježno je upitati vas o ponovno aktualiziranom problemu 

gradskog perivoja. Županija i HDZ ne mogu biti imuni na to, jer 
oporbene stranke (SDP, HNS i LS) traže odgovore na brojna pitar 
nja.

— Oporba kao oporba, kada se ne radi pita zašto se ne radi, a kad 
se nešto radi opet pita zašto se radi. Koliko im je malo tema ostalo 
za to, vidi se iz toga što su ispolitizirali jedan običan potporni zid, 
koji je igrom slučaja morao biti rekonstruiran i bez želje investitora, 
zbog opasnosti od obrušavanja. Insinuacije oporbe da postoje neke 
malverzacije upućujem na organe gonjenja hrvatske države, jer je 
naša država pravna država i postoje organi koji su za to nadležni.

riječima, uvažavamo ra
zličitosti mišljenja u stran
ci, jer po tomu i jesmo de
mokratska stranka, ali će 
na kraju prevladati mišlje
nje koje će prerasti u stav 
i koje će, nakon određe
nih rasprava o nekoj te
mi, nadalje zastupati svi 
jedinstveno.

Prevladava 
jezgra onih koji su 
podnijeli najveći 
teret u vođenju 

stranke

• Najavljivan je dola
zak »svježih« snaga u poli
tička tijela stranke. Na li
stama, od temeljnih orga
nizacija, preko općinskih i 
gradskih do županijske, či
ni mi se da ih nije bilo?

- Bilo je i ima novih ime
na, možda javnosti manje 
poznatih kao ljudi iz 
HDZ-a Ne mogu ovoga tre
nutka reći točan broj, ali 
mislim da je desetak novih 

ljudi u Županijskom odbo
ru HDZ-a koji nisu bili čla
novi Odbora u prošlom sa
zivu. Također je slično i u 
gradu Šibeniku te u dru
gim sredinama. Došli su 
novi ljudi, to nije sporno.

• No, ipak prevladava
ju »stari«!

— Da prevladava, ka
zao bih jezgra onih koji su 
podnijeli teret svih ovih go
dina vodeći HDZ, što ne 
znači da svoj obol nisu ima
li i novoizabrani članovi 
odbora u sadašnjem sazi
vu. Naprotiv, svatko od 
nas je dao ono što je mo
gao. Ne precjenjujući, ali 
niti podcjenjujući nikoga, 
poznato je da je HDZ od 
svojeg osnutka pa do da
nas imao težak put i da su 
se na tom putu »iskristalizi
rali« oni ljudi koji su puno 
dali, puno se zalagali za 
sve ovo što danas imamo. 
To su uostalom pokazali i 
travanjski izbori za jedini
ce lokalne uprave i samou
prave, kada smo nadmoć
no pobijedili ostale oporbe, 
ne stranke.

• Na Županijskoj izbor
noj skupštini HDZ-a, što 
vam javnost zamjera — ne 
Vama osobno već stranci 
— rasprave o gospodar
skom, socijalnom i općem 
stanju u kojem se ova žu
panija nalazi glede trenu
tka u kojem živimo, zapra
vo nije bilo. Istina g. Skra- 
čić je pokušao otvoriti tu 
raspravu, bio je prekinut, 
a ni sam podnositelj izvje
šća o radu, Vaš pretho
dnik J. Odak o tomu nije 
govorio. Kako to komenti
rate?

— To biste trebali pitati 
njega, no već kad me pita
te reći ću da se on više za
držao na onomu što je 
HDZ kao politička stranka 
učinio u proteklom manda
tu, isključivo u političkoj 
sferi Govorio je, dakle, 
isključivo o radu Županij
skog odbora HDZ-a i nije 
ulazio u potankosti o čemu 
vi govorite. To su teme o 
kojima trebaju raspravlja
ti legalni organi hrvatske 
države, dakle i županije.

(Snimio: Vilson POUĆ)

• Ali, oprostite što Vas 
prekidam, te legalne orga
ne čine upravo članovi 
HDZ-a.

— Mislim da to nije bilo 
mjesto da se povede takva 
rasprava,, jer je riječ o či
sto političkom skupu, a dr
žim da o gospodarskim 
problemima prije svega 
trebaju raspravljati gospo
darstvenici, a na političari
ma, odnosno na političkoj 
stranci je da ih podržimo u 
političkom smislu, da se za
ložimo s tih pozicija da ne
ki program u Vladi ili na 
razini određenih državnih 
resora bude prihvaćen. U 
tom smislu je na nama da 
se politički izborimo za ne
što što je kvalitetno i što će 
značiti boljitak ove župani
je.

Isprepletene 
dužnosti

• Hoće li Županijski od
bor HDZ-a u novom sazi
vu stavljati na dnevni red 
gospodarsku situaciju ili 
ćete se isključivo baviti po

litikom, premda je nemo
guće odvojiti jedno od dru
goga, jer je HDZ u ovoj žu
paniji na vlasti?

— Sada se, na neki na
čin, s obzirom na to da 
sam župan i predsjednik 
ŽO HDZ-a te dužnosti 
isprepliću. Ja ću o gospo
darskim temama rasprav
ljati i u ulozi župana, dakle 
na tijelima lokalne samou
prave i uprave, preko Žu
panijske i Hrvatske gospo
darske komore i preko re
sornih ministarstava radi 
pružanja pomoći poduzeći
ma koja se nalaze u teško
ćama, a s druge strane s ti
jelima lokalne samoupra
ve osigurati pretpostavke 
kako bi se razvijalo malo i 
srednje poduzetništvo. Na
ravno, ukoliko bude nekih 
tema za koje je nužno zau
zeti politički stav, da će o 
tomu biti povedena raspra
va i na razini ŽO HDZ-a 
Dok sam bio predsjednik 
Gradskog odbora HDZ-a i 
podžupan u to vrijeme, te 
dužnosti nisu bile kompati
bilne u svakom trenutku, 
pa sam se u isto vrijeme 
morao baviti, uvjetno kaza
no, dosta odvojenim »dje
latnostima«. Kao župan i 
predsjednik ŽO HDZ-a, oči
to se moram baviti istim 
problemima na razini žu
panije. Smatram da rade
ći jedan posao, radim i dru
gi i da je teško napraviti ra
zgraničenje kada ću obna
šati dužnost predsjednika 
Županijskog odbora, a ka
da župana.

• Rekli ste da je stanje 
u stranci stabilno. Imate li 
u srtranci dovoljno kvali
tetnih i stručnih ljudi koji 

će iznijeti sve ove proble
me s kojima živimo i osigu
rati nam bolji život?

— Mi smo velika stran 
ka, imamo u svojim redovi
ma stručnih i kvalitetnih 
kadrova koji će sigurno 
svu svoju snagu uložiti ka
ko bi se stvorili uvjeti za ra
zvitak ove županije. Mi 
smo, ne zaboravite, i demo
kratska stranka, i nikada 
nismo niti ćemo ignorirati 
stručnjake iz oporbe koji 
mogu dati svoj obol u 
ostvarivanju zajedničkog 
cilja. A znamo koji je to.

• Osim isticanja onoga 
što je stranka učinila, ho
ćete li priznavati i propu
šteno ili krivo učinjeno?

— Apsolutno, mi smo 
svjesni svega onoga što 
smo uradili, onoga pozitiv
nog, ali ne skrivamo niti 
smo ikada skrivali da je bi
lo i propusta. Mi smo svje
sni što moramo napraviti 
u ovomu mandatu koji je 
pred nama, ukoliko misli
mo i nadalje imati povjere
nje birača. Temeljne zada
će su obnova ne samo obi
teljskih kuća, infrastruk
turnih objekata, već gospo
darstva kako bismo osigu
rali uvjete za dostojan ži
vot čovjeka. Riječju, obno
va i razvitak.

• I na kraju: hoće li se 
sjednice ŽO HDZ-a i dalje 
održavati iza zatvorenih 
vrata?

— S tom praksom ćemo 
i dalje nastaviti, jer se po
kazalo da je takav rad naj
bolji, a o svemu za što oci je- 
nimo da je interesantno za 
javnost, oglašavat ćemo se 
priopćenjima

Razgovarala: 
Katarina RUDAN
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REKONSTRUKCIJA GRADSKOG 

PERIVOJA PONOVNO U 
SREDIŠTU POZORNOSTI

J
edan armirano-betonski 
žid, koji ovih dana nasta
je u gornjem dijelu grad
skog perivoja, iscitavajući 

točne granice parka i iskopi
ne ostataka gradske kule ot
krivene prije godinu-dvije, 
nova je sol na ranu »slučaju« 
gradskog perivoja, otvore
nog u srcu grada pri kraju 
mandata bivše gradske upra
ve. U proteklom je tjednu po
novno došao na istaknute 
novinske stupce i dobio za
pažene minutaže elektroni
čkih medija nakon što su 30. 
siječnja tri oporbene stranke 
- SDP, HNS i Liberalna stran
ka u osnivanju - Odsjeku gra
đevinske inspekcije Županij
skog ureda za prostorno ure
đenje i zaštitu okoliša uputi
le zahtjev za hitnim obustav
ljanjem radova u gradskom 
perivoju. Razlog: armirano- 
betonski zid koji se podiže 
na lokaciji »Kule«, između 
parka i nekadašnjeg Doma 
Armije, visok 6-7 metara, 
gradi se bez građevinske do
zvole, a nema uporišta niti u 
konzervatorskim smjernica
ma. koje je lani u travnju izra
dio Zavod za zaštitu spome
nika kulture, s potpisom pro
čelnika Josipa Ćuzele. Istina 
- napomenuli su predstavni
ci SDP-a. HNS-a i LS-a - kon
zervatorske smjernice pre
dviđaju mogućnost podiza
nja niskog betonskog zida, i 
to kao privremenog rješe
nja. ali se i u tom slučaju za
htijeva izrada projekta rekon
strukcije okoliša bivšeg Do
ma JNA. bez čega se pak - 
ne može ishoditi niti građe
vinska dozvola za takve rado
ve u perivoju. Za oporbeni 
trolist sporan je i kameni zid 
perivoja prema Poljani, pa 
kako se navodi u obrazlože
nju zahtjeva Županijskoj gra
đevinskoj inspekciji, umje
sto na 70, podignut je u visi
ni od oko 130 centimetara. 
A budući da je riječ o rekon
strukciji spomenika kulture, 
lokacijska je dozvola trebala 
predvidjeti i tu odredbu - jer 
se s radovima ne može otpo
četi bez građevinske dozvo
le.

Suprotno od toga, zaklju
čuju predstavnici triju opor
benih stranaka na tim se dije
lovima perivoja radi i dalje, 
pa pored nezakonitosti, gra
du se nameće i nova šteta, 
jer bespravno podignuti zid 
treba ukloniti. Zahtjev je ta
kođer upućen na znanje i 
Gradskom poglavarstvu. 
Upravi za zaštitu spomenika 
kulture u Šibeniku, Ministar
stvu graditeljstva i Ivi Baici, 
šibensko-kninskom županu. 
- Iz svega proizlazi da isti oni 
koji su bivšeg gradonačelni
ka Šupuka kritizirali zbog 
»amaterski ambicioznog pri
stupe-i nepoštivanja struke« 
posežu za jednakim metoda
ma i pri tome se trude da ih 
naknadno prekriju procedu
rom i strukom - sa žaljenjem 
zaključuju predstavnici 
SDP-a, HNS-a i LS.

Zid započet - 
usmenim 

dogovorom
Uistinu, zid koji je pažnju 

javnosti ponovno skrenuo 
na rekonstrukciju perivoja 
Roberta Visianija, nije predvi
đen u lokacijskoj dozvoli za 
rekonstrukciju parka, i for- 
malno-pravno, zahtjev triju 
oporbenih stranaka je ute
meljen. Branko Kužina, pro
čelnik Županijskog ureda za 
prostorno uređenje, gradi
teljstvo i zaštitu okoliša sma

tra međutim, da bi obustav
ljanje gradnje zida bilo štet
no i nepotrebno. Kako je izja
vio. zahtjev oporbe suviše je 
ispolitiziran i nije potaknut 
željom da se radovi u Perivo
ju Roberta Visianija stručno i 
što prije privedu kraju. Do
zvola je naime, u proceduri, 
pa se pitam do čega bi do
veo nalog za rušenje zida, ko
jega bi potom, investitor po
novno gradio, i komu je to 
potrebno - kazao je Kužina. 
uvjeren da nova gradska 
vlast ne radi poput bivše, 
već pokušava ukloniti nedo
statke u rekonstrukciji peri
voja poštujući Zakon o gra
đenju. Sve do nedavno ne
predviđeni armirano-beton- 
ski potporni zid pokazao se 
kao nužnost, jer je prijetila 
opasnost da nasip parka na
prosto otkliže u udubinu na- 
stalu otkopavanjem povije
sne kule. Druga je moguć
nost bila zatrpati kulu, s či
me grad ništa ne bi dobio, 
pa je opredjeljenje konzerva
tora i grada bilo da se kula 
konzervira i predstavi javno
sti. U tom slučaju, ogradni 
zid parka prema bivšem Do
mu JNA trebao se učvrstiti - 
objasnio je Branko Kužina.

Miroslav Škugor, član Po
glavarstva i voditelj projekta 
obnove perivoja kaže da se 
odluka o prezentaciji, a ne 
zatrpavanju povijese kule, 
na njegovo inzistiranje, iskri
stalizirala u gradskoj upravi 
prije 15 dana. - Stručna jav
nost zna da se fortifikacija
ma bavim već pet-šest godi
na. a s druge strane, nastoji
mo i kao konzervatori slijedi
ti težnju Ministarstva kulture 
da se na ispravan način pre
zentira sve što je od kulturno- 
povijesne vrijednosti. Za pre
zentaciju Kule bit će novca 

- Ne može nas se optužiti da bilo koji dio parka - pa tako sada i potporni i ogradni zid, koji su 
sporni za tri oporbene stranke ■ rekonstruiramo protivno konzervatorskim smjernicama i uvjeti
ma. Svi su ti dokumenti javno dostupni, i obična je manipulacija da je njihov sadržaj, kao i ižnos 
troškovnika, dostupan samo malom broju ljudi - kazao je na konferenciji za novinare u petak 
Miroslav Škugor, voditelj projekta obnove perivoja Roberta Visianija. S njegovim je istupom 
završio tjedan u kojemu je park ponovno dospio u središte javnosti, zajedno s kulminacijom 
glasina o enormnom povećanju troškova rekonstrukcije.

To je međutim, kao sasvim izvjesnu posljedicu nestručnog vođenja radova istaknuo i Ivan 
Medić iz LS, pa ga je Škugor još jednom demantirao tvrdnjom da će troškovi ostati unutar plani
ranih 5,5 milijuna kuna. - Kada sam napisao svoje Izvješće o radovima u perivoju koje je otpoče
la bivša gradska vlast jasno sam kazao da radove možemo prekinuti sve dok ne izradimo sve 
potrebne dokumente, od samog početka, ili da nastavimo dalje. Prva mogućnost još bi znatno 
sve poskupila i odgodila dovršetak parka, pa mi nije jasno zašto Arnautović, koji je glasovao za 
to moje Izvješće, nije još tada tražio da se radovi prekinu. Rekonstrukcija je od samog početka 
krenula krivo, ali bilo bi apsurdno vraćati se natrag sada, kada smo na kraju radova - kazao je 
Škugor, uz napomenu da je javnost bila upoznata, još u Izvješću, sa svim problemima koji se do 
kraja mogu javiti prilikom rekonstrukcije.

Arnautovićev istup za njega je stoga, obična manipulacija, a nije poštedio niti Ivana Medića, 
za kojega je kazao da ima najmanje prava govoriti o načinu prezentacije kule, jer je, kao arhi
tekt, u staroj gradskoj jezgri izrađivao projekte koji su narušili spomenike kulture, čak je i u 
vlastitoj kući uništio dio povijesnog gradskog bedema. Škugor je odbacio i Medićevu tvrdnju 
da će kula, nakon podizanja zida postati bazen pun vode, jer tlo na tom području, prema njego
vim riječima, može upiti sve oborine. Na upit kako komentira tvrdnju oporbe da je PUP obnove 
parka iz 1989. zapravo jedini dokument na temelju kojega se može rekonstruirati - a nije stav
ljen izvan snage, niti se pak, poštuje - Škugor je odgovorio da radovi nisu u suprotnosti s tim 
PUP-om, već da se park ionako obnavlja u odnosu na izvornu parkovnu arhitekturu. - Istina, 
istup oporbe jest formalno-pravno prihvatljiv, ali realno i stvarno, taj PUP više ne stoji. Apsur
dno je na tome inzistirati kada su preskupi radovi za Šibenik pri kraju, a zahtjev oporbe nastoji 
ih potpuno obustaviti - kazao je Škugor.

iz gradskog i iz državnog pro
računa, a zid koji podižemo 
je nužan za nastavak radova 
na gornjem dijelu parka, jer 
je, ponavljam, riječ o novoj 
situaciji. Istina, zid zbog toga 
nije predviđen u lokacijskoj 
dozvoli, ali ga podižemo na 
temelju tehničke dokumen
tacije, i u dogovoru s Konzer
vatorskim odjelom i Županij
skim uredom za graditeljs
tvo - istaknuo je Škugor. Pre
ma njegovim riječima, u gra
đevinarstvu i inače, nije rije
dak slučaj da se problemi po
put ovoga rješavaju u hodu, 
samo s tehničkom dokumen
tacijom. a dozvole stižu ka
snije. - Proceduralno, zahtjev 
oporbe stoji, a mi smo se 
odlučili na podizanje zida sa
mo zato da izvođača radova 
ne plaćamo za »prazni hod«

ŠTO SE NALAZI IZMEĐU 
VLASTI I OPORBE?

- dakle za vrijeme u kojemu 
bismo trebali čekati na do
zvole koje ćemo sigurnodo- 
biti. - Međutim, dodaje Šku
gor - gospoda koja su podni
jela zahtjev za obustavom ra
dova, jako dobro znaju da je 
zid koji se podiže nužan 
uvjet da se nastave radovi u 
gornjem dijelu parka. Zato 
tvrdim da ovaj zahtijev ima 
političku pozadinu i tvrdim 
da je u pitanju još jedan po
kušaj da se opstruira obnova 
parka u trenutku kada Pogla
varstvo čini sve da se radi u 
zakonskim okvirima - govori 
Škugor.

Perivoj kao 
privatno dvorište

- Predlažemo gospodi ko
ja vode poslove na rekon
strukciji perivoja u ime Grad
skog poglavarstva da se ura
zume i postupe prema do sa
da izdanoj dokumentaciji, 
jer će nasilnim iznuđivanjem 
nove dokumentacije - kon
zervatorskih smjernica i loka- 
cijske dozvole, ishoditi falsifi
kat i proširiti krug odgovor
nosti na ljude koji, po logici 
stvari, ne bi trebali biti odgo
vorni - zaključak je s konfe
rencije za novinare koju su u 
četvrtak održali Marko Ko
vač (HNS), Milan Arnautović 
(SDP) i Ivan Medić (LS), pred
stavnici oporbenih stranaka 
koje su podnijele zahtjev za 
obustavu radova na rekon- 

s’rukJji parka. Nastavljajući 
slagati mozaik izjava o najno
vijim događanjima oko re
konstrukcije Gradskog peri
voja, a izravno potaknuti na
stavkom radova, apelirali su 
na Joška Ćuzelu, pročelnika 
Državne uprave za zaštitu 
kulturne i prirodne baštine - 
Konzervatorski odjel Šibenik 
i na Branka Kužinu. pročelni
ka Županijskog ureda za pro
storno uređenje i zaštitu oko
liša, da postupe u skladu sa 
svojim ovlaštenjima u cilju 
zaštite zakonitosti, čime će 
ujedno spriječiti samovolju i

nastanak znatne materijalne 
štete u trošenju novca iz 
gradskog proračuna. Naime, 
objasnio je Milan Arnauto
vić - ukoliko gosp. Ćuzela 
potpiše nove, treće po redu 
konzervatorske smjernice, 
znači da ih piše po narudžbi, 
za potrebe dnevne politike. - 
Ako budu napisane, tada 
Gradsko poglavarstvo, kao 
investitor, treba zatražiti no
vu lokacijsku dozvolu, ali je 
Županijski ured za prostorno 
uređenje ne može izdati 
upravo zbog spomenutog zi
da koji, prema važećem pro
vedbenom urbanističkom 
planu Gradskog parka, od 
1989. - ne postoji. To je bio 
komentar predstavnika triju 
oporbenih stranaka na Šku- 
gorovu izjavu, u kojoj on pri
znaje da je »oporba dijelom 

u pravu, jer toga zida nema 
u konzervatorskim smjerni
cama, ali postoji usmena su
glasnost na projekt, a smjer
nice ćemo dobiti«. U četvr
tak je prvi put u tekućim po
lemikama oko rekonstrukci
je parka. Ivan Medić, inače 
arhitekt, podsjetio da je PUP 
tadašnjeg perivoja »Maksi
ma Gorkog« donesen još 
1989. Bivša gradska vlast 
pristupila je međutim, rekon
strukciji parka kao da plana 
nije bilo. - Drugim riječima, 
taj je PUP trebalo staviti 
izvan snage, a da bi se to ura
dilo, Gradskom vijeću treba
lo je predložiti drugi, što nije 
urađeno - objasnio je Medić. 
U najkraćem, suština je u to
me da se niti građevinska, ni
ti lokacijska dozvola ni po če
mu ne mogu izdati, iako su 
postojale formalne moguć
nosti da PUP parka iz 1 989. 
godine ostane na snazi, sa
mo što bivša gradska uprava 
to nije iskoristila - nastavio je 
Medić odbacujući kvalifikaci
je o politikanstvu zahtjeva 
kojega je i sam jedan od pot
pisnika. Prema njegovim rije
čima, problem je najmanje 
formalne prirode - kako to 
ističe druga strana, već je do
sadašnja rekonstrukcija peri
voja isključivo stručni, finan
cijski i naposljetku, moralno- 
politički problem. Improviza
cija koja je na djelu, nije mo
gla, ističe Medić, sagledati 
ukupnost rekonstrukcije, jer 
su se. u nedostatku planova, 
poslovi odvijali brže nego 
što je struka mogla naći od
govore na otvorene zahtje
ve. Financijski gledano, cije
na radova već se približava 
svoti od 2 milijuna maraka, i 
ne može se više dopustiti da 
se iz dana u dan proteže toli
ko skupa investicija. Postav
lja se pitanje je li nam uopće 
potrebna? I naposljetku mo- 
ralno-politički aspekt proble
ma prema Mediću jest po
navljanje metoda bivšeg gra
donačelnika u rekonstrukciji 
perivoja. - Gradonačelnik da
nas ne zna kazati kako će 
mu park naposljetku izgleda
ti - završio je Medić napome
nuvši da će. nakon ove kon
ferencije za novinare istupiti 
jedino u slučaju da bude 
osobno prozvan. Kao potkri
jepe iznesenim konstatacija
ma da cijene radova upuću
ju kako nešto nije u redu, 
izneseni su i podaci iz naj

svježijeg troškovnika za 
izgradnju spornog potpor
nog zida prema kojima pri
mjerice, ugradba željeza u 
zid košta 3,97 DEM po kilo
gramu, umjesto prosječnih 
2,5-2,7 DEM, a oblaganje 
običnim lomljenim kame
nom »SEGET« čak 350 DEM 
po četvornom metru. Kako 
je navedeno, cijena ne bi tre
bala premašiti 200 DEM. a 
sve bi se izbjeglo da se ure
đenju perivoja prišlo prema 
pravilima struke.

Zid inače košta 488.554 
kune, a zajedno s radovima 
na uređenju tog dijela okoli
ša 771.856 kuna, što je za 

g oporbenjake, osim nesklada 
8 s konzervatorskim smjerni- 
§ čama i lokacijskom dozvo- 
| lom, nepotreban trošak i veli- 
| ka smetnja mogućoj realiza- 
c čiji predloženog idejnog oko- 
I liša bivšeg Doma JNA, koji 
ž je prošao javni raspravu i do

bio pozitivnu ocjenu. Odnos 
parka i bivšeg Doma armije 
trebao se jeftinije izvesti, a 
ne sa skupim, grandioznim 
zidom - smatraju predstavni
ci triju oporbenih stranaka. 
Čak i zatrpavanjem kule - jer 
s izgradnjom zida, čulo se i 
to, nastaje problem odvod
nje oborinskih voda koje će 
se nakupljati u kulama. A to 
se može riješiti samo daljnj
im troškovima.

Miro Škugor. s kojim smo 
uspjeli razgovarati u »pet do 
dvanaest«, zbog rokova za 
zatvaranje ovoga broja »Ši
benskog lista« tvrdi da tro
škovi rekonstrukcije parka, 
koji treba biti završen do kra
ja ožujka, neće prijeći 5.5 mi
lijuna kuna, kako je to naveo 
i u svome Izviješću u kojemu 
je analiziran rad na parku za 
vrijeme bivše gradske upra
ve. -Tvrdim da će biti i manji, 
barem za 200 tisuća kuna. A 
što se tiče cijene zida koju 
navode iz oporbe, ona zaje
dno s radovima na okolišu 
iznosi 488.554 kune, a ne 
preko 700 tisuća. Toliko nai
me. vrijede radovi na čita
vom gornjem dijelu parka. 
Prema procjeni, zatrpavanje 
kule samo je 100 tisuća ku
na jeftinije od izgradnje zida, 
čija cijena neće prijeći pre
dviđenih 5.5 milijuna kuna, 
a dobija se kvalitetno rješe
nje - kazao je Škugor. argu
mentirajući tvrdnju podaci
ma iz troškovnika.

Kako je istaknuo, zid ni
šta ne prejudicira u vezi s 
uređenjem Doma JNA. jer ni
kakav projekt o tome ne po
stoji - osim makete na teme
lju čega se pak nikakvi rado
vi ne mogu izvoditi.

Šibenska javnost u nare
dnim će danima sigurno još 
biti usmjerena na informaci
je oko rekonstrukcije parka. 
Između vlasti i oporbe nala
ze se iscrpljeni građani koji 
sigurno shvaćaju da nesret
no započete radove u parku 
treba i dovršiti, i kakvu teži
nu u tome imaju zakonitost i 
nezakonitost. Nakon tjedna 
koji je rekonstrukciji perivoja 
ponovno dao sve teže po
dnošljivo prvo mjesto u jav
nosti. i od Povjerenstva Grad
skog vijeća, osnovanog za 
praćenje radova u parku, 
očekuje se otopljavanje 
odnosa prema javnosti koja 
žeđa i za drugim javnim po
trebama.

B. PERIŠA



£ Šibenski list 
V subota 7. veljače 1998.

NOVOST - 
ZDRAVSTVENA 

KNJIŽICA 
DJETETA

ZDRAVSTVO

SVI PODACI NA JEDNOM MJESTU
S

voju promociju nova 
zdravstvena knjižica dje
teta imala je krajem pro
šlog mjeseca u šibenskoj Polikli

nici kada je o značaju i primjeni 
te nove knjižice, koju su kao dio 
UNICEF-ova programa već 
odavno usvojile gotovo sve eu
ropske zemlje, između ostalih 
govorio i glavni koordinator 
uvođenja te knjižice prim. dr. 
Ivo Ligutić.

Uz Sisačko-moslovačku i Me
đimursku županiju za pilot-pro- 
gram uvođenja zdravstvene 
knjižice djeteta odabrana je i Ši- 
bensko-knmska županija. Kako 
saznajemo pilot-program ispiti
vanja knjižice je već proveden 
dok će program uvođenja knji
žice trajati do lipnja ove godine.

Uvođenje nove zdravstvene 
knjižice djeteta u osnovi znači 
da će svaka majka već odmah 
po rođenju djeteta dobiti knjiži
cu te će je imati -kod sebe« do 
polaska djeteta u školu. Rodite
lji koji već imaju djecu predškol
ske dobi neće morati zamjenji
vati dosadašnje zdravstvene 
iskaznice djeteta s novom knjiži
com. To ujedno znači da će se 
podaci o praćenju rasta i razvo
ja djeteta te njegovim eventual
nim bolestima i dalje bilježiti u 
zdravstvenom kartonu koji je 
pohranjen na dječjem dispanze
ru. Već tu je i prva razlika izme
đu tih kartona i nove »dječje« 
knjižice jer je knjižica svojevr
sno vlasništvo roditelja. Oni je 
moraju donositi kod svakog 
pregleda djeteta i to ne samo u 
matičnoj zdravstvenoj ustanovi 
već bilo gdje drugdje u zemlji i 
inozemstvu.

HETUBtJKA HRVATSKA
Mi NIŠTA RSTvo 7DH aVJTVA

ZDRAVSTVENA KNJIŽICA 
DJETETA

nOVEDrTE vaSe duete 
NA FREGLEDUDOBI (JD: 

žfDđine
>4 4 jod™
6-7 5 jod™

uniceFOi

Knjižica objedinjava sve važne podatke 
o razvoju djeteta do polaska u Školu

Što ta nova zdravstvena knji
žica djeteta sadrži?

Osim općih podataka o djete
tu i roditeljima, u njoj se nalaze 
podaci o mogućoj njegovoj 
ugroženosti kao što je alergija 
na hranu ili lijekove, te kronič
ne bolesti djeteta. Sadržani su i 
podaci o uvjetima u kojima dije
te odrasta, nasljednim bolesti
ma u obitelji, o tijeku trudnoće i 
njegovu porodu. U knjižici su 
upisani važni podaci o prvom 
pregledu novorođenčeta, nepo
sredno nakon poroda, kao i po
daci o obveznim sistematskim 
pregledima u trećem, šestom i 
dvanaestom mjesecu života 
kao i onima nakon navršene 
dvije, četiri i šest godina. Neizo
stavni su i podaci o cijepljenju 
te krivulji težine i visine djeteta.

Šibensko-kninska županija izabrana 
je za provođenje pilot-programa 
uvođenja nove zdravstvene knjižice 
djeteta. Od sada će svaka majka još 
u rodilištu dobiti zdravstvenu knjiži
cu djeteta u kojoj će biti sadržani svi 
važni podaci o njegovu zdravlju i to 
od rođenja pa do polaska u školu

Zgrada pedijatrijskog odjela Šibenske bolnice - tom najstarijem dječjem odjelu u 
Hrvatskoj potrebna je hitna obnova. Prema prijedlogu rekonstrukcije odjela kojeg
je izradio Arhitektonski fakultet u Zagrebu, uz obnovu postojećih prostorija, pre
dviđena je i nadogradnja

Sve se to temelji na kontrolnim 
pregledima i koji mogu biti dra
gocjeni liječniku bilo gdje da se 
roditelj zatekne s djetetom te 
ga zbog nečega mora odvesti 
na pregled.

Podaci upisani u zdravstve
nu knjižicu djeteta prilagođeni 
su informatičkoj obradi te se ša
lju u informatički centar u Pedi

(Snimio: Radovan GOGER)

jatrijskoj klinici u Zagrebu. Ši
benska bolnica, njen pedijatrij
ski odjel koji provodi program 
uvođenja nove knjižice doibo je 
od UNICEF-a informatičku 
opremu na dar. Riječ je o dona
ciji vrijednoj pedeset tisuća ku
na. Prema riječima mr. sc. dr. 
Ante Juroša, šefa pedijatrijske 
službe u šibenskoj bolnici, dobi

vena će oprema omogućiti i in
formatičku obrdu podataka va
žnih za cjelokupni rad dječjeg 
odjela

Kao jedan od razloga zbog 
kojeg je šibenska županija iza
brana, uz Sisačko-moslovačku i 
Međimursku za provođenje pi
lot-programa dr. Juroš ističe či
njenicu da je šibenski dječji 
odjel najstariji takav odjel u Hr 
vatskoj te da je Šibenik već de
set godina jedini hrvatski grad 
u kojem se održava simpozij so
cijalne i preventivne pedijatrije

Ove će se godine, u lipnju, u 
okviru Međunarodnog dječjeg 
festivala održati jubilarni dese
ti simpozij socijalne i preventiv
ne pedijatrije i to s međunaro
dnim značajem. Doći će nam 
pet svjetskih stručnjaka iz po
dručja socijalne pedijatrije. Ti
me Šibenik postaje Centar soci
jalne pedijatrije u Hrvatskoj uz 
mogućnost da uz potporu pedi
jatrijske klinike u Zagrebu na 
ćelu s prof. dr. Grgurićem po
stane europski referentni cen
tar za socijalnu pedijatriju. Sve 
je to utjecalo na to da nam se 
ukaže čast da među prvima u 
državi promoviramo zdravstve
nu knjižicu djeteta - objašnjava 
dr. Juroš.

Nova zdravstvena knjižica 
djeteta, kako saznajemo, postu
pno će se prema materijalnim 
mogućnostima za kupnju infor 
matičke opreme, uvoditi u cije
loj Hrvatskoj. Nakon što u lip
nju ove godine u Šibensko-kmn- 
skoj županiji bude završen pita 
program uvođenja knjižice na
stavit će se njena daljnja primje
na.

S. GRUBIĆ

RAZGOVOR S ing. ZDENKOM ZJAČIĆEM, PREDSJEDNIKOM SAVJETA KLUBOVA DARIVATELJA KRVI

PROBLEM DARIVANJA KRVI TIČE SE SVIH NAI
P

roblem nedostatka doza krvi, 
slabog odziva potencijalnih 
darivatelja te dragocjene i po 
život važne »tekućine«, problem je 

s kojim se već duže susreće šiben
ski Crveni križ kao organizator akci
ja darivanja krvi kao i transfuziolo- 
ška služba u šibenskoj bolnici. Taj 
problem koji se često apostrofirao 
i posredstvom medija važan je i tre
ba se ticati svih nas. 0 problemu 
darivanja krvi, a treba naglasiti da 
se prema broju prikupljenih doza u 
odnosu na planirano, šibenska žu
panija nalazi među posljednjima 
na ljestvici, Savjet klubova dariva
telja krvi koji djeluje pri šibenskom 
Crvenom križu, obavijestio je kra
jem prošlog mjeseca gradsku i žu
panijsku upravu. 0 problemima ve
zanim uz darivanje krvi razgovarali 
smo s predsjednikom Savjeta klu
bova darivatelja krvi ing. Zdenkom 
Zjačićem.

• Prema nekim pokazatelji
ma i prije rata tadašnja općina Ši
benik nije se mogla pohvaliti s 
brojem sakupljenih doza krvi. Me
đutim, sada je naša Županija go
tovo na samom dnu. Podaci iz 
1996. i 1997. godine pokazuju 
da smo gotovo upola manje saku
pili doza od planiranog. Koji su 
po vama razlozi rastućem proble
mu prikupljanja broja darovane 
krvi?

- Ratom a i drugim promjena
ma koje su nastupile promijenio 
se i način prikupljanja darovane kr
vi. Prije smo se bazirali na organizi

ranje akcija po poduzećima. Tu su 
ljudi, odnosno, radno sposobna po
pulacija ljudi na okupu pa je to bio 
i efikasan način organiziranja akci
ja darivanja krvi. Poduzeća su zad
njih godina, međutim, došla u ko
laps pa je i broj radnika u velikim 
šibenskim poduzećima prepolov
ljen. S druge strane organiziranih 
akcija imali smo daleko manje po 
tadašnjim mjesnim zajednicama. 
Izuzetak je prijašnja MZ Vodice ko
ja je objedinjavala i tamošnjih ne
koliko poduzeća. U Vodicama ima
mo najstarije Društvo darivatelja 
krvi uz ono u Remontnom brodo

gradilištu. Do pred rat takvim nači
nom organiziranja dosegli smo 
brojke u prikupljanju krvi koje su 
nešto veće od današnjih. U ratu, 
točnije u rujnu 91. godine odaziv 
potencijalnih darivatelja bio je ve
lik. Apel za darivanjem imao je ta
da veliku emocionalnu snagu što 
je i razumljivo ali takve su akcije 
kratkog vijeka i broj darivatelja se 
s prolaskom neposredne opasno
sti smanjivao. Danas smo došli u si
tuaciju da smo se značajno udaljili 
od planirane brojke od dvije i pol 
tisuće doza godišnje, brojke koja 
se dobiva na osnovi statističkih po
dataka.

• Što pokazuju ti brojčani po
daci?

- Primjera radi, u šibenskoj je žu
paniji tijekom 1996. godine priku
pljeno 1648 doza krvi a planom je 
bilo predviđeno 2400 doza. To 
znači da je na svakih sto stanovni
ka prikupljeno 1,94 doza krvi. Me
đu dvadeset i jednom županijom 
mi smo u 96. godini bili na 19. mje
stu, a primjerice Koprivničko-križe- 
vačka županija bila je na prvom 
mjestu sa 7,16 darivanja na sto 
stanovnika. Smanjenje bi bilo još i 
veće da nije bilo Hrvatske vojske. 
Vojska je dala trećinu ukupnih pri
kupljenih količina. Slični su podaci 
i za prošlu godinu. Ako se pogleda 
broj darivanja pojedinačno po klu
bovima onda se može uočiti da u 
TLM-u gdje je pred rat skupljeno 
oko 400 doza sada je upola ma
nje. Međutim, u Vodicama, Tribu- 
nju i Brodarici zadržali su predratni 
broj darivanja.

• U svom izvještaju o proble
mima darivanja krvi, uz slabe go
spodarske prilike koje su indirekt
no utjecale i na osipanje klubova 
po poduzećima, navodite još ne
ke razloge slabog odziva na akci
je darivanja krvi?

- Podaci pokazuju da kako prije, 
tako je i sada; sredine većeg go
spodarskog razvoja prednjače i u 
darivanju krvi. Tu je i strah, i to ka
ko od samog čina darivanja tako i 
od straha od bolesti. Ima nešto i u 
našem mentalitetu. Nakon dvade
set godina iskustva u animiranju 

darivatelja krvi mogu kazati da je 
kod nas prisutna jedna zatvore
nost i veća okrenutosti prema sebi 
nego prema zajednici. Pitanje je 
koliko je u razdoblju do rata, pa i 
sada nakon rata, odgojem i nači
nom života njegovan osjećaj soli
darnosti i zajedništva, i te humano
sti. Moja je slobodna procjena da 
kod većine taj osjećaj nije osobito 
naglašen.

• Koji su onda načini pokuša
ja rješavanja cijelog problema?

- Prije svega intenziviranjem ak
cija u školama. Zašto baš u škola
ma? Vi ćete nekoga od četrdeset 
godina teško moći uvjeriti u nešto 
i tako mijenjati njegov svjetona
zor. Jedino mjesto gdje bi se mo
gla obaviti promidžba je škola. Tu 
su mladi ljudi prijamčivi za nove 
ideje. Sa 18 godina netko može da
rovati prvi put krv. Međutim, važni
je je s mladima o tome razgovara
ti. Time se ne treba očekivati da će 
to bitno promijeniti situaciju ali će
mo ih pokušati pripremiti da even
tualno postanu darivatelji krvi. U 
svakom slučaju trebalo bi iz teme
lja mijenjati odnos prema tom na
dasve humanom činu a to se može 
edukacijom i odgojem mladih. Va
žan je pri tome i osobni primjer jer 
je i to način odgajanja mladih ljudi 
o tom obliku solidarnosti, jedna od 
zadaća zdravstva je i zdravstveno I 
prosvjećivanje. Jedino liječnik me- I 
že na pravi način objasniti i uvjeriti I 
potencijalnog darivatelja krvio po- I 
trebi i bezopasnosti darivanja krvi I

S. GRUBIĆ I
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PRIPREME ZA ORGULJAŠICU LJETNU ŠKOLUPRIPREME ZA ORGULJAŠKU LJETNU ŠKOLU

KREĆE RESTflURflTORSKA RADIONICA

Orgulja ška ljetna škola ko
ja će se održati ove godine u 
kolovozu obilježit će svoj prvi 
jubilej - petu obljetnicu posto
janja. a svojim programom i 
nizom koncerata uključit će 
se i u obilježavanje 700 
obljetnice šibenske biskupije 
i Grada Šibenika 0 ovogodiš
njim planovima škole novina
re je izvijestio voditelj Boži
dar Grga, a na konferenciji je 
bio nazočan i Zdravko KedŽo 
pročelnik gradskog Ureda za 
društvene djelatnosti

Orguljaška ljetna škola u 
Šibeniku iz godine u godinu 
dobija na važnosti i značenju 
ne samo u ovom gradu, već 
svoj ugled polako stječe me
đu poklonicima orgulja i orgu- 
Ijaške glazbe diljem Hrvat
ske Prve godine (1994.) ško
la je trajala svega osam dana 
i u njenom radu sudjelovala 
su dva predavača i dvanaest 
polaznika Ove godine škola 
će trajati šesnaest dana, oku
pit će četrdesetak (polaznika 
koji će moći sudjelovati u ra
du triju seminara, dva podse- 
minara, a bit će organizirano 
i više teorijskih predavanja.

Novost 5 orguljaške ljetne 
škole je restauratorski tečaj 
koji će voditi istaknuti njema
čki graditelj orgulja i restaura
tor Wolfgang Braun Važnost 
radionice višestruka je. kazat 
će Božidar Grga. Riječ je o 
proširenju sadržaja Škole Što 
istodobno znači i povlačenje 
dodatnog broja polaznika, a 
s druge strane obnavljat će 
se iiovijesne orgulje kojih na 
Šibenskom području ima 
osam Ako se tom broju pri
doda još deset suvremenih 
orgulja, razvidno je kako na 
relativno malom prostoru leži 
osobito kulturno bogatstvo, 
koje nažalost još uvijek nije 
dovoljno verificirano kada je 
riječ o kulturnom identitetu 
Šibenika Jedan od ciljeva Or
guljaške ljetne škole upravo 
je promocija te kulturne bašti
ne. u Čemu upravo obnova i 
održavanje orgulja imaju va
žnu ulogu Prije pet godina 
polaznici škole imali su na ra
spolaganju tn orgulje, a da
nas je Čak deset orgulja ob
novljeno ili je obnova u toku. 
Daljnjoj obnovi orgulja prido
nijet će i restauratorska radio

nica koja će ova godina biti 
nmjeAtrma u samostanu sv 
Luče

Alat, strojeve, pa čak i ma 
fenjal pottoban za restauraci 
ju ove će godine osigurati 
sam voditelj radionice, no 
već od sljedeće godine to će 
na sebe trebati preuzeti Orgu- 
IjaSka ljetna Škola, a i prostor 
u sv Luci tek je privremeno 
rješenje Sve to sama Škola 
neće moći ostvariti ukoliko 
no dobije snažniju financij
sku potporu gtada i Županije 
Prema riječima Bohdora Gr
ge suradnja sa Šibenskom 
gradskom upravom od sa
mog je početka bila uspješ
na, Što se ne može reći za Žu
paniju Iz ovogodišnjeg grad
skog proračuna izdvojeno je 
100000 kuna Kategorično 
tvrdeći kako značenje Orgu- 
ljaške ljetne Škole prelazi Ši
benske granice, Zdravko Ke- 
džo je izjavio kako će i ubudu
će Grad podupirati školu U 
vezi s tim najavljena je i kon
kretna pomoć. Grad će uredi
ti prostor u samostanu sv. Lu
če gdje će ovog ljeta biti 
smještena restauratorska ra
dionica. tiskat Će prigodne 
materijale u povodu 5. obljet
nice Škole, a od ove godine 
škola bi mogla imati i svoju 
web stranicu na Internetu

Za održavanje ovogodiš
nje Škole potrebno je 
305 000 kuna. Uz već spo
menutih sto tisuća kuna iz 
gradskog proračuna župani
ja je izdvojila 40 tisuća kuna, 
a novčanu potporu najavili 
su Šibenska biskupija. Mini
starstvo kulture, te Ministar
stvo prosvjete i sporta Nedo 
stajat će još 50.000 kuna, no 
Božidar Grga vjeruje da će i 
ta svota biti pnkupljena

Ipak, nije kno razočaranje 
što je županijski odsjek za 
društvene djelatnosti ove go
dine osigurao manje novca 
nego prošle uz obrazloženje 

kako su »ćuli rta će im Gt»d 
dati više*' Voditeljica odsje
ka Anita štcugoMCodtoman 
jiak tvrdi kako je Županijski 
proračun tanak i ograničen, 
ali i izvan proračunom utvrde 
nih sredstava jiostoji moguć 
nosi dodatnog financiranja 
Orguljaške škole

Hoće Ii financijski proble
mi dovesti u pitanje buduć
nost Orguljaške ljetne škole? 
Božidar Grga ističe kako je 
uspon Škole očigledan, a 
mporedno rastu i njeni tro 
škovi Svjestan gospodar
skog siromaštva gr ari a i Župa

Nak/ćave orguke • na/vrjedm/i biser medu iibensken orgut/ama

nije, kaže kako takvo situaci
ja nužno određuje grame« sa
me škole ZrM u ovom trenu
tku nije moguće razmišljah ni 
O internacionalizaciji. prem 
da postoji mogućnost da w> 
godina u njenom radu sudje 
•uju i zainteresirani iz prija
teljskih gradova Hedorda i 
Voupoa

čini se da danas nitko ne 
sumnja da bi upravo Orgulja 
Ška ljetna Škola mogla izrasti 
u snažni i prepoznatljiv kultur
ni znak Šibenika Takvu školu 
već su prije pokušavali orga
nizirati Varaždin. Zlatar i Du
brovnik Bogata i vrijedna ba- 

Stinsi od ukupno 18 
na šibenskom području, mo i 
onluzijs/am i upornost ljudi 
okupljenih o škole u« jam
če njen uspjeh, ukohko iza a 
jelog projekta ne budu stajali 
grad i tugantia

Marija LONČAR

TISKANJE 
DUHOVNIH 
MOTRA IZ 

17.ST0UEĆA
Zanimljivi pr<»grami 

istaknuti txofevxi oi gulp- 
4i i mganokizi u oj«le Hr 
vatske već su stanđaidrt* 
•ponuda« Orguljao« ljet
ne tkole Lako cu postojale 
Mn da 5 obljetnica posto
janja bude obilježena i ti
skanjem knjige o orgulja
ma sa šibenskog područja, 
odnosno notnih materijala 
pronađenih a crkvenim ar
hivima. i skromna financij
ska sredstva od 300 tisu
ća kuna, od čega će polovi
ca biti utrošena za obnovu 
orgulja, rezultirat će tek ti
skanjem jedne, ah vnjedne 
zbirke moteta sestre Rose 
Giacinte Badalle Moteli 
su objavljen« još davne 
1684 godine u Veneop a 
nalaze se u vlasništvu sa
mostana sv Lo«e u Š4>e- 
raku Riječ je o tehraćtu vr
lo zahtjevnim skladbama 
č<jj transkripciju i redakci
ju priprem a akademik Lo
vio Županovu: Prema ne
kim pokazateljima spome
nuti moteli izvođen; su u 
Šibeniku u 18 stoljeću, 
što nesumnjivo svjedoči o 
razvijenom i bogatom gla
zbenom životu ovoga gra
da u to vrijeme

U DRNIŠKOJ 
KNJIŽNICI DO 

SADA UPISANO OSNOVCI I SREDNJOŠKOLCI NAJVJERNIJI CITATEUI
U drnišku knjižnicu koja 

još uvijek djeluje u okviru ta
mošnjeg Centra za kulturu upi
sano je sada sto članova, od 
kojih su najbrojniji učenici 
osnovnih i srednjih škola

— Prošle godine imali smo 
oko 500 korisnika, a članarina 
se nije plaćala — kazala je vodi
teljica knjižnice Danijela Dre- 
zga Budući da smo od ove go
dine uveli plaćanje članarine, 
brojka od stotinjak upisanih ti
jekom prvog mjeseca nas ra
duje. osobito stoga što je riječ 
o mladima. Ima čak i djece 
predškolskog uzrasta koji dola
ze sa svojim roditeljima. Takvi 
se. zapravo, rano počnu druži
ti s knjigom i vjerujem da će 
mnogi od njih postati vjerni či
tatelji.

Godišnja upisnina za odra
sle iznosi 30. a za djecu 20 ku
na. U želji da privuku što više 
članova, plaćanja su oslobođe
ne obitelji u kojima je dvoje 
djece već upisano u knjižnicu.

— Ne želimo da nam djeca

iz knjižnice odu ako ne mogu 
platiti. Drniš je mah grad i svi 
se međusobno znamo, zato 
djeci koja nemaju novčanih 
mogućnosti rado izlazimo u 
susret — dodaje Danijela Dre- 
zga

Drniška knjižnica trenutač
no broji 10 000 knjiga. Od 
ukupno 20.000 knjiga koliko 
je knjižnica u Drnišu imala pri
je srpske okupacije rat je preži
vjelo tek 20 posto knjižnog 
fonda. Najveći problem danas 
je nedovoljan broj primjeraka 
jednog te istog naslova. Tako 
je primjerice najtraženija škol
ska lektira, a kako se ona traži 
uvijek u isto vrijeme, mnogi 
učenici ne mogu doci do knji
ge jer u knjižnici ima svega ne
koliko primjeraka istog naslo
va Drugi problem je još uvijek 
nedovršena katalogizacija. 
Trenutačno je sređeno tek 
3700 knjiga. Razlog zbog če
ga taj posao sporo ide vodite
ljica knjižnice vidi u Činjenici 
što je uz nju uposlena još sa
mo jedna osoba.

— iako radimo samo tije
kom jutra, odnosno do 14 sa
ti. ne možemo istodobno radi
ti sa strankama i na katalogiza- 
dji. Moja kolegica zbog bole
sti nije radila nekoliko mjese 
a. ah vjerujem da će ovih da
na kada se vrati biti malo lak
še

Zbog toga što većina knji
ga nije obrađena onako kako 
to nalaže bibliotekarska stru
ka. ponekad nije moguće od
govoriti na pitanje da Ii knjižni
ca neku knjigu posjeduje ih 
ne. tako da problem katalogi- 
zacije u konačnici pogađa sa
me korisnike, zaključila je vodi
teljica knjižnice.

Nedavno je drniška knjižni
ca dobila i centralno grijanje 
pa iako se još zbog financij
skih razloga ne razmišlja o 
otvorenju Čitaonice, sve je vi
še onih koji se u knjižnici zadr
žavaju listajući ili čitajući rije
tke knjige, enciklopedije ih 
rječnike. M.L
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U redu za prgavu (Snimio: Rodovm GOGER)

PRVI UČINCI PDV-a U ŠIBENSKO-KNINSKOJ ŽUPANUI

I PO PĐV-«
KATASTROIAINI!
P

orezna uprava u Šibeniku primi
la je u prvom, petnaestomjeseč- 
nom obračunskom razdoblju, 
prijave oko 1000 poreznih obveznika 

koji su u sustavu PDV-a Oni su, po rije
čima Dražena Cmogaće, pročelnika 
Porezne uprave u Šibeniku u državnu 
blagajnu ukupno na ime PDV-a uplati
li oko 3 milijuna kuna To je za gotovo 
50 posto manje nego što je u istom ra
zdoblju lani uplaćeno na račun poreza 
na promet u Šibensko-kninskoj župani
ji i to u vrijeme kada kninsko područje 
još nije bilo u nadležnosti šibenske Po
rezne uprave. To je za Šibensko-knin- 
sku županiju ipak porazno saznanje i 
ako se uzme u obzir da su mnoge aktiv
nosti u siječnju ove godine opale upra
vo u iščekivanju rezultata primjene 
PDV-a i da će u nastavku taj pad u na
plati PDV-a ipak biti blaži Najveći pri
hod od PDV-a naplaćuje se upravo u 
proizvodnji, a u Šibeniku proizvodnje, 
to dokazuju i ovi podaci, gotovo i ne
ma Usporedbe radi, u Međimurskoj 
županiji koja je lani po naplati poreza 
na promet bila vrlo slična Šibensko- 
kninskoj županiji sada je od PDV-a na
plaćeno dvostruko više prihoda nego 
u istom razdoblju lani. Hoće li vladaju- 
će političari i dužnosnici, koji često ne
ugodne podatke koji svjedoče o crnim 
prilikama u Šibeniku i Šibenskoknin- 
skoj županiji, ocjenjuju nevjerodostoj
nima povjerovati barem ovim najnovi
jima glede PDV-a.

Poreznim obveznicima koji su U su
stavu PDV-a novac će se i vraćati, na 
račun plaćenog predporeza Njih 150 
za prvu polovinu sijećnja dobit, će uku
pno oko 565 000 kuna Većina ih je za
tražila da im se taj novac ne vraća u 
gotovini već da im se prebaci kao akon
tacija za sljedeće obračunsko razdo
blje Dražen Crnogaća ističe kako su 
se i ovog puta pokazale istinitima naja
ve da će i država ispuniti svoju obvezu 
i novac vratiti pa se onima koji su ušli 
u sastav PDV-a i prijavili se, to isplati 
Porezna uprava u Šibeniku pregleda
la je sve prijave i na temelju unutar 
njeg i vanjskog nadzora ustanovili su 
da su svi zahtjevi za povrat predpore
za opravdani Mogućnost prijave i ula 
ska u PDV sustav imali su i oni koji ne

prekoračuju utvrđeni cenzus a ako to 
nisu napravili nemaju pravo na po
vrat predporeza Morat će pričekati 
početak iduće godine i prijaviti se. Pre
dviđene su i kazne za one koji svoje ob
veze ne ispunjavaju U prvoj skupini 
kreću se od 20 U00 do 200 000 kuna, a 
uz ostalo odnose se na slučajeve kada 
se porez ne uplati na propisani račun 
ili ako se ne podnese prijava za PDV. 
U drugoj skupini su kazne od 5000 do 
500 000 kuna i to primjerice ako se ne
točno utvrdi porezna osnovica ili ako 
se odbije predporez na koji se nema 
pravo

Očekuje se još oko tisuću 
prijavo obveznika 

tromjesečnog plaćanja
PDV-a

U Poreznoj upravi u Šibeniku oče
kuju još i oko 1000 prijava obveznika 
kojji su također u sustavu PDV-a, ali 
imaju obvezu tromjesečnog plaćanja 
PDV-a Vremenski, te obveze ovise o vi
sini bruto prihoda koji se ostvaruje od 
samostalnog rada. Medu njima su i ra
zličita slobodna zanimanja kao što su 
umjetnici i novinari Oni su u svemu, či
ni se, najgore prošli, jer ako su i za je
dnu kunu prešli ukupni prihod od 
50 000 kuna obvezni su plaćati PDV i 
što je najgore voditi poslovne knjige 
ulaznih i izlaznih računa a nemaju baš 
puno mogućnosti vratiti predporez U 
takvoj situaciji i to zbog viška od svega 
nekoliko stotina kuna našao se i jedan 
poznati šibenski književnik koji se do
slovno prenerazio kada je shvatio što 
mu donosi to što je »upao« u sustav 
PDV a i da će uz svoje tekstove morati 
pisati i poslovne knjige, U njegovom 
slučaju prelomila se apsurdnost pri
mjene PDV-a kod većine slobodnih zar 
nimanja pa bi mu to barem moglo po
služiti kao inspiracija za neko novo dje
lo Teško je naći razumno opravdanje 
zbog čega su se i ona našla u sustavu 
PDV obveznika Državni dužnosnici 
istodobno su sebe takvih obveza oslo
bodili pa za razliku od književnika i sli
kara i drugih smrtnika PDV obveznici 
nisu članovi upravnih odbora i pred
stavničkih tijela ma kolike god priho
de od toga imali

D. FERIĆ

UKIDA LI PDV KREDITNE 
KARTICE?

»SOLARIS« 
OTKAZAO 
DINERSI

AMERICAN
G

osti Solarisovih hotela 
od 28 veljače više neće 
moći svoje račune plaća
ti Diners i American karticama 

jer je HTP -Solaris-, zbog pove
ćanja provizije, otkazao ugovor 
o prodaji robe i usluga s Diners 
klubom i Atlas American Ex- 
pressom Za sada su u tome 
ostali usamljeni u Šibensko- 
kninskoj županiji iako su mnogi 
nezadovoljni hotelijeri u cijeloj 
Hrvatskoj najavili tu moguć 
nost. Željko Deković, predsje
dnik uprave -Solarisa- dd., 
objašnjava da je neopravdano 
to što su ta dva kartničara, na
kon primjene PDV povećali svo
je provizije sa 6 na 7,35 posto i 
da oni takvu jednostavnu i ulti
mativnu odluku ne mogu prihva 
titi i smatraju da bi je u Dinersu 
i Atlas Americanu trebali prei
spitati Na pitanje hoće h nepri- 
manjem dviju vrlo raširenih ka
rtica naškoditi sebi i kako će to 
opravdati pred svojim gostima 
koji se tim karticama služe. De
ković odgovara da bi o tomu tre
bali voditi računa sami kartnića- 
ri a da će oni svojim gostima to 
kompenzirati na neki drugi na
čin »Provizija od 7,32 posto je 
previsoka-, ističe Deković -Ame
rican i Diner su jednostavno 
uračunali PDV a nisu niti odbili 
dosadašnji promet od 10 posto 
koji više ne plaćaju. Napravili 
su to jednostrano bez kontakta 
s nama i to nije pošteno U uvjeti
ma inflacije ili za vrijeme Domo
vinskog rata ta bi provizija još i 
bila razumljiva ali za nju sada 
nema opravdanja • U Solarisu i 
dalje primaju Masterscard i Vi
su jer se njihova provizija nije 
mijenjala.

U Diners Clubu i American 
Expressu kažu kako hotelijeri 
nepotrebno dižu paniku jer ne 
razumiju primjenu PDV-a To 
povećanje njima ništa ne znači 
jer ga kao predporez imaju pra
vo odbiti od svojih poreznih ob
veza. U Solarisu međutim ističu 
kako bi to u idealnoj situaciji, ka
da bi imali samo ulaznu stranu 
bilo točno ali da u praksi njiho
va povećana provizija smanjuje 
prihod hotelijera.

Porez na dodanu vrijednost 
u svoju su proviziju Diners Klub 
i Atlas Americca Express zara
čunali i trgovačkim kućama s 
kojima imaju potpisane ugovo
re ah trgovci računaju da će im 
to kao predporez biti vraćeno 
Nismo pronašli slučajeve da je 
netko od njih zbog toga otkazao 
suradnju s tim kurtičarimu ali 
nije moguće i da se to dogodi. Tr
govci su općenito nezadovoljni 
jer im je provizija ko|u moraju 
plaćati previsoka. U Vidici sho- 
pu najavljuju razgovor s pred 
stuvnicima Americanu I Diner 
sa zbog previsoke provizije Živ 
ko Grandeš, vlasnik Baldekin 
shopa također se-žali na to i tvr 
dl kako je sadašnju proviziju od 
pet posto neodrživa. Po njego
vim riječima splitski trgovci su 
to odavno shvatili pa se u Splitu 
rijetko gdje može kupovati Aniti 
rican 1 Diners karticama. Slijedi 
li to i u Šibeniku?

D. F.

Č. Petrina

AKTUALIZIRANA 
PRIVATIZACIJA 

HOTELSKOG 
PODUZEĆA 

»PRIMOŠTEN«

P
rivredna banka Zagreb, sa
dašnji većinski vlasnik 
HTPa -Primošten-, svoje 
dionice u tom poduzeću namje

rava prodati Nadzorni odbor 
nedavno je odobrio da vlasnici 
mogu dionicama prometovati 
bez njihove suglasnosti što znači 
da je prodaja slobodna Uskoro 
će, po svemu sudeći, Privredna 
banka svoj dio ponuditi na trži
štu ih će ga prodati na neki dru
gi u pretvorbi i privatizaciji hr
vatskih poduzeća već uvriježen 
način Pnmoštencima nije sveje
dno u čijim će se rukama to podu
zeće naći jer je ono okosnica ra
zvoja tog mjesta i cijele općine, a 
čuju se različite priče i mogućno
sti. Neko vrijeme se kao budući 
vlasnik spominjao hrvatski taj- 
kun Gucić, poznat po tomu što je 
navodno do mnogih poduzeća u 
Hrvatskoj došao na jeftin i lagan

način a onda ih i 
priča opovrgnuta

Nedavno seuj
la i Udruga malih ।

lasi- 
toja

pretendira na to das« dio-

nuu većinski vlasna u je 
raspravljalo i Poglan >pcr 
ne Primošten. Josip! na 
čelnik Općine objaš ako 
je on inicirao tu rast: < Po
glavarstvu. Htio je da dio
ničari izjasne što idi ;o je 
da će svoje dionice dna 
banka prodavati a« eho 
da sve to prođe mu >šte^ 
nača i da mu se sutn 'ara 
da je poduzeće kup opa-
stio neki tajkunPoš 
cima problem je u U 
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točno što želi jer su podijeljeni - 
oni koji su u poduzeću i rade 
drukčije razmišljaju od onih koji 
ne rade. Perkov je najavio kako 
će se uskoro u vezi s HTP-om 
»Primošten« zatražiti sastanak s 
novim direktorom Privredne 
banke Bozom Prkom kako bi toč
no znali što većinski vlasnik »Pri- 
moštena« d.d. kani napraviti.

Privredna banka Zagreb po
sjeduje 65 posto dionica HTP-a 
»Primošten« a do njih je došla na
kon što su 1993. godine poništeni 
menagerski krediti što ih je bila 
odobrila šestorici Primoštenaca 
koji su bili kupili većinski paket 
za oko 15 milijuna DEM. Među
tim od samog početka bilo je ja
sno da su oni bili samo trojanski 
konji uz pomoć kojih je Privre
dna banka kao većinski vlasnik 
ušla u to poduzeće i u njemu osta
la. Čedo Petrina, direktor HTP-a 

»Primošten«, kaže kako u njego
voj nadležnosti nije pitanje vla
sništva i namjera Privredne ban
ke niti se u to želi miješati. Tvrdi 
kako s njim nitko nije kontakti
rao niti zna tko bi mogao te dio
nice kupiti. I on je kaže čuo priču 
o navodnom Gucićevom ulasku 
u to poduzeće, ali su članovi 
Upravnog odbora poduzeća to 
opovrgnuli. Petrina ističe kako 
je do sada istina samo to da je 
Upravni odbor odobrio slobo
dno prometovanje dionicama a 
kada one i dođu na burzu ne zna
či da će odmah biti i prodane.

Primoštenci odavno već nego
duju da Privredna banka zapo
stavlja to poduzeće, a dokaz je to 
što je do sada obnovljen samo ho
tel Zora-Slava. Oni su još prošle 
godine očekivali i obnovu Radu- 
če koja je izostala, a simptomatič- 
no je da još uvijek nije počela. Či

Hotel »Raduča« čeka obnovu - do kada?

ni se da će HTP »Primošten« i 
ovu sezonu dočekati samo s je
dnim hotelom. Čedo Petrina tvr
di kako se obnova Raduče pri
prema i kako će biti najvjerojat
nije prihvaćena srednja varijan
ta od oko 4 milijuna DEM Taj ho
tel bi do početka ovogodišnje tu
rističke sezone trebao biti ure
đen do razine od tri zvjezdice a 
na turističkom tržištu se njegovi 
kapaciteti već prodaju. U toku su 
i razgovori o premještanju pro
gnanika iz hotela »Marina luči
ca«, koji bi turiste trebao primiti 
u 1999. godini.

Mali dioničari traže 
ispunjenje obećanja

Petrina se ne slaže s ocjena
ma kako Privredna banka ne vo
di računa o HTP-u »Primošten« a 

kao argument navodi to što ni
tko od 390 radnika, iako poduze
će radi s puno manjim kapacite
tima, nije dobio otkaz za razliku 
od nekih drugih hotelskih kuća. 
Po njegovim riječima, nakon ma
njeg zastoja i plaće su redovite a 
one prosječno iznose 1650 kuna. 
Nije mu poznato što mali dioniča
ri žele i namjeravaju, ali on upo
zorava kako je njihov udjel u 
strukturi vlasništva, nakon obno
ve ugovora o otkupu dionica s 
prijašnjih 33 posto pao na svega 
desetak posto.

Dinko Čabov, predsjednik 
udruge malih dioničara »Primo- 
štena« d.d., kaže kako oni traže 
od Privredne banke da ispoštuje 
dogovor koji su postigli s bivšim 
direktorom Katičićem po kojem 
se Privredna banka obvezala da 
će kada bude prodavala svoje di

onice 17 posto njih najprije ponu
diti malim dioničarima kako bi 
oni imali većinski paket. U to vri
jeme, ako je dogovora i bilo to je 
bilo dovoljno da mali dioničari 
postanu većinski vlasnici, ali što 
je sada kada je njihov postotak u 
strukturi vlasništva znatno sma
njen? Čabov kaže da mu nije po
znato koliko je dionica nakon re
vizije ostalo u rukama malih dio
ničara, ali da su neki od njih 
spremni kupiti onoliko dionica 
koliko im za većinski paket bude 
potrebno a istodobno tvrdi kako 
nemaju nikoga iza sebe. On pod
sjeća kako je Privredna banka 
ušla u to poduzeće zahvaljujući 
šestorici Primoštenaca i kako je 
Uprava banke tada govorila da 
im nije u interesu prodati to po
duzeće. Obećali su da će, ako 
ipak dođu u tu situaciju, dionice 
najprije ponuditi malim dioniča
rima pa oni sada traže da to obe
ćanje, za koje po riječima D. Čo- 
banova postoji i pismeni trag, 
ispune. On ističe kako je čuo pri
mjedbu da bi to značilo vraćanje 
samoupravljanja u poduzeća, ali 
njihov je odgovor da su to besmi
slice i da je praksa pokazala ka
ko je najmanje potresa bilo u 
onim poduzećima u kojima ve
ćinski paket nije dobio nitko sa 
strane i kako je najbolje da to bu
du Primoštenci.

Pitanje je koliko su te želje ma
lih dioničara i Primoštenaca re
alne i mogu li oni konkurirati u 
trgovini dionicama i većinskom 
vlasniku bilo što uvjetovati ali su 
one sasvim razumljive. Nije li se 
do sada vrlo često pokazalo da 
pojedinci koji kupe poduzeća, 
umjesto da ih razvijaju iz njih 
izmuzu sve što se izmusti dade a 
radnike ili otpuštaju ili im ne 
isplaćuju plaće. Za Primoštence 
je HTP »Primošten« za sada ipak 
alfa i omega turističkog razvoja 
i tako nešto im zaista ne bi treba
lo.

D. FERIĆ 
(Snimio: Radovan GOGER)

OVE GODINE SLIJEDI OBNOVA ŠPORTSKE DVORANE
-Športska školska dvorana OŠ 'Antun Mihanović-Petropoljs- 

ki’ u Drnišu, trebala je ući u program obnove prošle godine ali je 
prednost dana učionićnim prostorima. Ministarstvo obnove i ra
zvitka otvorilo je ove godine natječaj za izradu projektne pro
jektne dokumentacije i ona je u fazi izrade- — tako kazuje Ante 
Dželalija, ravnatelj škole i saborski zastupnik Obnova školske 
dvorane važna je ne samo zbog izvođenja nastave tjelesnog od
goja, već i zbog športskih aktivnosti Košarkaši drniškog 
DOŠK-a zbog toga treniraju u školskoj dvorani u Oklaju, a uta
kmice kao -domaćini- odigravaju u Kninu. Rukometaši i ruko
metašice treniraju na otvorenom — naravno, samo kada im to 
vremenske prilike dopuste. Ministarstvo obnove i razvitka ra
spisalo je natječaj i za obnovu športske dvorane u Siveriću Na
kon -Oluje- obnovljene su školske zgrade u Oklaju, Gradcu, po
dručna škola u Čavoglavama, sanirana je šteta na područnoj 
školi Brištani, Radonić I. i Radonić II. Ovih dana završavaju se 
radovi na izgradnji škole u Pokrovniku. Obnovu tih triju škola 
financira Međunarodna banka za obnovu, a upućen je i zahtjev 
za obnovu srednje škole u Sedramiću. Nakon saniranja štete na 
osnovnoj i srednjoj školi u Drnišu, najveći problem u potpunom 
održavanju nastave predstavljaju uništeni kabineti za praktič
nu nastavu iz kemije, fizike i biologije Prije rata Drniš je imao 
najsuvremenije opremljene kabinete za praktičnu nastavu koje 
su Srbi za vrijeme okupacije zapalili. Srednjoškolski centar 
imao je i informatički kabinet s osamnaest računala Sada ih 
ima četiri i to zahvaljujući donatorima Zbog toga je Ministar
stvu kulture i prosvjete upućen zahtjev za kompjutorizaciju učio
nice iz informatike. U svakom slučaju, na području bivše općine 
Drniš što se tiče obnove i izgradnje školskih zgrada učinjeno je 
dosta, a obnova športske dvorane u O Š. -Antun Mihanović-Pe- 
tropoljski- u Drnišu za sve žitelje tog kraja značit će više od nor
malizacije školskih aktivnosti.

A. GRCIĆ Športska dvorana osnovne škole u Drnišu (Snimio: Radovan GOGER)

DRNIŠANI 
ZADO
VOLJNI 
OBNO
VOM 

ŠKOLSKIH 
OBJEKATA
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ZAVRŠENA JOŠ JEDNA FAZA RADOVA NA OBNOVI I SANACIJI ŠIBENSKIH 
DVOSTRUKIH BEDEMA

Dvostruki bedemi koji su ne
kada povezivali šibensku rivu i 
tvrđavu sv. Mihovil koje su Mle
čani prozvali Strada del soccor- 
so (Put spasa) jer su omoguća
vali najbržu i najsigurniju opskr
bu vojne utvrde na tvrđavi, sve 
više poprimaju izgled iz prošlo
sti. Ovih dana nakon gotovo tri, 
mjeseca rada okončana je još 
jedna faza u obnovi i sanaciji 
tog šibenskog spomenika kultu
re iz 14 stoljeća. Ovaj put radi
lo se na gornjem dijelu bedema 
koji pripadaju tzv predtvrđav- 
skom prostoru. Dijelovi zidovlja 
koji su bili gotovo potpuno poru
šeni podignuti si’ na visinu od 
oko metar i pol. Na istu visinu 
podignute su i dvije kule: poligo- 
nalna i peterokutna čiji su teme
lji otkriveni prije tri godine, lako 
se u izvornom obliku i kule i zidi
ne vjerojatno bile daleko više, 
neće se još podizati, kaže pro- 
čelnilk šibenskog Konzervator
skog odjela Državne uprave za 
zaštitu kulturne i prirodne bašti
ne Joško Ćuzela. Prema njego
vim riječima visina od oko 1.5 
m dovoljna je da se bedemi do- 
žive u prostoru i vidi kako su ne
kada izgledali. Krajnji cilj je da 
se upravo kroz dvostruke bede
me s obale ponovno može doći 
do tvrđave.

U sljedećoj fazi predviđa se 
uređenje donjeg dijela bedema 
i samog stubišta. Budući da je 
nastavak radova vezan i uz po
stojeće imovinsko-pravne odno-

U sljedećoj fazi predstoji uređenje donjeg dijela bedema i postavlja
nje Stubišta (Snimio: Radovan GOGER)

Saniranjem i podizanjem porušenih zidina na visinu od oko metan 
po! dvostruki bedemi poprimaju izvorni izgledSanacijom dijela zi

dovlja i dviju kula na 
gornjem dijelu bede
ma ispred tvrđave sv. 
Mihovila, te njihovim 
podizanjem na visinu 
od oko metar i pol, 
ovaj spomenik kultu
re iz 14. stoljeća sve 
više poprima izgled iz 
prošlosti. Ako se fi
nanciranje radova na
stavi dosadašnjom di
namikom, turisti i sa
mi Šibenčani na tvrđa
vu će se kroz bedeme 
moći popeti tek u 21. 
stoljeću

tivnom ako se financiranje na
stavi dosadašnjom dinamikom 
tvrđava, a isto tako i dvostruki 
bedemi u funkciji će biti tek za 
2-3 godine. Inače, za završene 
radove na bedemima utrošeno 
je oko 700 tisuća kuna.

Prvi put na bedemima se po
čelo raditi 1991. godine kada 
su očišćeni od raslinja, kamenja 
i zemlje. Tijekom rata radovi su 
zastali, da bi u ljeto 1996. bili 
ponovno nastavljeni.

Dvostruke bedeme izgradili 
su Mlečani. Na tom mjestu još 
je prije postojao srednjevjekov- 
ni bedem koji su Mlečani inkor
porirali u dvostruke bedeme. 
Taj put od obale do tvrđave koji 
su nazvali Strada del soccorso

osim što je omogućavao opskr
bu utvrde na tvrđavi hranom, 
oružjem i vojskom, štitio je Mle- 
čane i od samih Šibenčana koji 
prema njima nisu bili nimalo pri
jateljski raspoloženi.

Dvostruki bedemi danas su 
u potpunosti istražen i definiran 
dio šibenske fortifikacije. Njiho
vim uređenjem i mogućnošću 
ponovnog prolaza od obale do 
tvrđave i šetnje po njoj, Šibenik 
će dobiti još jednu atrakciju, ko
ja neće biti ^privlačna samo turi
stima već i Šibenčanima koji vje
rojatno nikada nisu ni vidjeli pa
noramu rodnog grada sa sv. Mi
hovila. Hoće li se to dogoditi do 
kraja prvog tisućljeća kršćan
stva nitko pouzdano ne zna!

M. LONČAR

se, gradska uprava, kaže Ćuze
la, obvezala se da će to riješiti. 
Obnova dvostrukih bedema po
vezana je i s obnovom i uređe
njem tvrđave sv. Mihovila, na 
kojoj su prije više od godinu i 
pol dana završena arheološka

istraživanja, a sada slijede kon
zervatorski radovi, dok bi Grad 
Šibenik do konca ove godine 
trebao izraditi program korište
nja tvrđave što bi prema mišlje
nju Joška Ćuzele moglo ubrzati 
i prikupljenje sredstava. U pro-

OD ČETVRTKA DO ČETVRTKA
Na skupštini djelatnika TLM-a za voditelja 

Županijskog ureda HUS-a izabran je Zdravko 
Burazer. Dosadašnji predsjednik Duje Verović 
razriješen je dužnosti zbog odlaska u invalid
sku mirovinu. Sindikat TLM-a od ukupno 2400 
radnika okuplja oko 2000 članova. Prema fi
nancijskim izvješćima za 1996. i 1997. godi
nu Sindikat djelatnika TLM-a uspio je vratiti 
stari dug od milijun kuna, a prošlu je godinu za
vršio s pozitivnim saldom od 135 tisuća kuna. 
Doneseno je nekoliko statutarnih odluka, me
đu ostalim uvedena je funkcija tajnika sindika
ta za koju je izabrana Mirjam Tomljenović.

XXX
Zabilježen je prvi slučaj trihineloze na po

dručju Šibensko-kninske županije. Oboljela že
na je iz Čavoglava, a zaraženo svinjsko meso 
obitelj te žene kupila je na području Mravina- 
ca u Splitsko-dalmatinskoj županiji gdje je za
bilježen veći broj oboljelih od te bolesti. Iz Za
voda za javno zdravstvo upozoravaju stanov
ništvo da bez prethodne termičke obrade ne 
konzumiraju svinjsko meso ako nisu sigurni u 
njegovo porijeklo, kao i to da kupuju samo me
so koje nosi pečat nadležne veterinarske stani
ce kojim se potvrđuje da je meso zdravo.

XXX
Dobitnici ovogodišnjih nagrada Glasnika 

općine Tisno su KUD Hartić, folklorist Nenad 
Milin iz Jezera i župni pjevački zbor Sveti Miho
vil iz Murtera. Priznanja za promicanje kulture 
posthumno su dodijeljena dugogodišnjem vo
ditelju limene glazbe izTisnog Pavi Šušku i Fra- 
ni Šandriću osnivaču KUD-a »Zora«. Dobitnik 
nagrade za promicanje športa je malonogo- 
metni klub »Završinje« iz Murtera, za ekologi
ju Dobrovoljno vatrogasno društvo Tisno, a za 
društvene djelatnosti dječji vrtić »Školjkica« 
iz Betine.

XXX
Društvo »Naša djeca« - Šibenik raspisalo je 

natječaj za najljepšu dječju ljubavnu pjesmu. 
Radove djeca mogu predati svojim učiteljima 
hrvatskog jezika ili izravno u prostorije Druš
tva »Naša djeca«, najkasnije do 10. veljače. 
Svi uspješni radovi bit će javno prezentirani 
na poetskoj večeri uoči Valentinova, 13. velja
če u Krešimirovu domu. Gost poetske večeri 
bit će šibenski pjesnik Vladimir Mihoković Mi- 
ha, koji će djeci govoriti svoje stihove. Tri naj
bolje pjesme, odnosno prozna rada, bit će na
građena vrijednim knjigama koje će osigurati 
Šibenska gradska knjižnica Juraj šižgorić i 
Ogranak Matice hrvatske-Šibenik.

XXX
Odlukom Skupštine šibenskog poduzeća 

»Vodovod i odvodnja« od 1. siječnja, zbog pri
mjene poreza na dodanu vrijednost, povećane 
su cijene vode za domaćinstva i gospodar
stvo. Tako će potrošači na području grada u 
buduće plaćati 4 kune i 42 lipe, što je poveća

nje za 2,7 posto. Ostali potrošači koji nemaju 
uređenu kanalizacijsku mrežu, umjesto 4 ku
ne i 19 lipa, zbog primjene PDV-a od 1. siječ
nja plaćat će 4 kune i 29 lipa. Cijena održava
nja vodobrojila ostaje ista. Odlukom Skupšti
ne šibenskog Vodovoda, povećana je cijena 
vode za gospodarstvo, tako da ona sada umje
sto 5 kuna i 53 lipe iznosi 6 kuna i 7 lipa.

XXX
Otok mladosti od ove godine registriran je 

kao turistička agencija. Priprema se djelomič
na obnova i adaptacija čvrstih objekata u koji
ma ima oko 500 postelja dok se u šatore mo
že smjestiti i dvostruko više osoba. Uz već ti
skani promidžbeni materijal Otok mladosti tra
žit će svoje potencijalne korisnike među mladi
ma u Hrvatskoj, ali i u inozemstvu. Tako će od 
20. lipnja do 1. rujna svaka dva tjedna stizati 
skupine od 200 djece i mladih, a koji će za uz
vrat Šibenčanima organizirati zimovanje u 
okolici Krakova.

XXX
Na sjednici Gradskog poglavarstva Drniš, 

odlučeno je da se zakupnina prostora koji je u 
vlasništvu Grada, a koristi ga ispostava 
HZZO-a, snizi sa 10 na 6 maraka po četvor
nom metru. Razlog za takvu odluku drniškog 
Poglavarstva, jest dopis koji je upućen iz 
HZZO-a u kojem se navodi mogućnost ukida
nja ove ispostave ako se ne snizi cijena najma.

Pripremila: Anita GRCIĆ

OBILJEŽEN 
DAN 

ŽIVOTA

Prigodne knjige za prvorotkinje
Predstavnici biskupijskog savjetovališta 

za mlade, brak i obitelj te Obiteljskog povje
renstva, šibenskog Carrtasa i Društva Naša 
djeca posjetili su šibensko rodilište u povodu 
Dana života koji se obilježava 1. veljače. Tom 
prigodom predstavnici Društva Naša djeca 
poklonili su porodiljama knjigu Prva godina ži
vota koja sadrži uputstva o njezi i razvoju no
vorođenčeta. Na taj način započela je i akcija 
Društva Naša djeca da svaka prvorotkinja pri
likom izlaska iz rodilišta dobije na poklon tu

knjigu, šef porodilišta dr. Miro Vukelja ista
knuo je da šibensko rodilište ove godina obi
lježava 70. obljetnicu postojanja a prije dvije 
godine ono je ušlo u lanac UNICEF-ovih Bolni
ca prijatelja djece.

U povodu obilježavanja Dana života Povje
renstvo za obitelj Šibenske biskupije te Savje
tovališta za mlade brak i obitelj, organiziralo 
je i dvije tribine pod nazivom »Život u živo - 
kako i zašto?« ta »Kako smo spasili život«.

S.G.
_________________________________________

Samanta Ste// (flauta) i Vesna Ivanović (klavir) (Snimio. Radovan GOGER)

HRVATSKA GLAZBENA SCENA MLADIH I
GLAZBENA ŠKOLA IVANA LUKAČIĆA

KONCERT ZA
FLAUTU I KLAVIR

U okviru Hrvatske glazbene scene mladih, a u surad
nji s Glazbenom školom Ivana Lukačića u Šibeniku su 
proteklog ponedjeljka gostovale dvije mlade umjetnice 
iz Pule flautistica Samanta Stell i pijanistica Vesna Iva- 
nović. Odabirući skladbe Moqueta. Faurea. Hindemit- 
ha. te Bjelinskog. Poulenca i VVebera mlade su glazbeni
ce šibenskoj publici predstavile svoje umijeće, ali i lje- 
potu muziciranja i spoja instrumenata poput klavira i 
flauta

Hrvatska glazbena scena osnovana je kao svojevr
sni glazbeni praktikum i otvoren je mladim glazbenio 
ma iz zemlje i dijaspore. Za mnoge to je bila prigoda da 
koncertiraju i tako bogate svoje glazbeno iskustvo, dok 
s druge strane ovakvi koncerti pridonose kulturnom ži
votu mnogih gradova Zahvaljujući glazbenoj školi u 
proteklih nekoliko godina u Šibeniku su nastupili brojni 
mladi glazbenici iz cijele Hrvatske. M L



BAŠTINA Šibenski list I | 
subota 7. veljače 1998. JI jl

V ANTROPONIMIJA ŠIBENIKA POČETKOM XIX. STOLJEĆA

DRASTIČNO SE SMANJIO BROJ PREZIMENA STARINACA
P

rije svega jedno ustvrđe- 
nje: druga polovica XVII. 
stoljeća donijela je gradu 
podno Šubićevca velike demo

grafske i antroponimne promje
ne. novu fizionomiju. To je. utvr- 
diše znanstvenici, najznačajni
je prijelomno doba u povijesti 
Šibenika, koje je, sasma razu
mljivo. imalo osobit odraz u 
društvenom, ekonomskom i 
kulturnom životu grada. A te 
promjene, možda nije zgorega 
naznačiti bile su posljedicom 
epidemije kuge koja je vladala 
1649. godine, pa je u grad i na 
područje njegove okolice migri
ralo podosta seljaka. Znano je. 
među inim, i to da je. na zamol
bu šibenskog gradskog vijeća, 
fra Nikola Ružić doveo velik 
broj obitelji koje se nastaniše u 
Docu i na Gorici, a mnogo više 
u Varošu, Crnici i Mandalini. 
No, u ovom osvrtu zanima nas 
kakvo je bilo antroponimno sta
nje u Šibeniku početkom XIX. 
stoljeća i u prvoj polovici toga 
stoljeća. Na to je znanstveno 
izuzetno vrijedan odgovor dao 
prof. Ante Supuk u svom radu 
»Antroponimija Šibenika«. Či
tamo: »U antroponimiji Šibeni
ka početkom XIX. stoljeća bit 
će veoma raznolika slika, narav
no tek ostaci staroga, a mnoš
tvo novih prezimena. Sve više 
će opadati broj onih starih pre
zimena starinaca i uopće onih 
koja se razviše od narodnih rije
či i osnova, samo jedno će se 
održati od dvočlanog naro
dnog imena. Rast će broj onih 
od svetačkih i biblijskih imena, 
a još više bit će onih prezimena 
koja postadoše od veoma ra
znovrsnih nadimaka. Tu su pre
zimena starinaca i novodoselje- 
nika. na okupu prezimena Hr
vata starosjedilaca i novodo- 
šlih, te uz manji broj prezimena 
nadošlih Srba, koji su živjeli u 
gradu baveći se trgovinom ili u 
šibenskom Varošu kao seljaci. 
Godine 1817. Šibenik grad 
ima ukupno 2524 stanovnika, 
od toga 221 Srbin. Varoš tada 
broji ukupno 1114 stanovnika, 
od toga Srba 134. Dolac ima 
ukupno 613 stanovnika, od to
ga 15 Srba, dok je u Crnici uku
pno 150 stanovnika. Prema to
me Šibenik je 1817. godine 
imao svega 4401 stanovnika. 
Godine pak 1 587. stanje je bi
lo ovako: grad Šibenik 5013. 
Varoš 337. Dolac 907, Crnica 
183. svega 6440 stanovnika, 
što znači da se demografski ni
je oporavio od pustošenja ku
ge ni nakon puno jedno i po

Usporedo s padom starih prezimena stari
naca i uopće onih koja se razviše od naro
dnih riječi i osnova, raste broj onih od sve
tačkih i biblijskih imena, a još više bit će 
onih prezimena koja postadoše od veo
ma raznovrsnih nadimaka • Godine 
1817. Šibenik je imao svega 4401 stanov
nika, dok ih je 1587. godine bilo 6440, pa 
iz toga uistinu nije teško zaključiti da se 
grad demografski nije oporavio od pusto
šenja kuge ni nakon puno jedno i po sto- 
lieće, pored toga što je u svoje opustjele 
dijelove zvao i rado primao doseljenike

Detalj početne stranice matrikule Šibenske bratovštine sv. Ivana

DODATNICE
ŽIVA VAROŠKA PREZIMENA

Šibenik se u prvoj polovici XIX. stoljeća dijelio u grad 
i dva predgrađa, a prema jednoj manje znanoj podjeli iz 
početka tog stoljeća u grad idu svi oni dijelovi koji su me
đu zidinama, pa se grad dijelio u četiri tzv. sekstijera. Naj
manji gradski dio bio je Centar, koji se uzdizao svojim 
najljepšim zdanjima sjeverno od crkve i nekadašnjeg 
zvonika sv. Jakova. Središnji dio, zvan sekstijerom Kate
drale, protezao se uglavnom nekadašnjom ulicom Ruga 
de Greci. Predio sv. Ane spuštao se od istoimene tvrđa
ve do današnjeg kazališta, a drugi, još znatniji, sekstijer 
sv. Frane obuhvaćao je Dolac i cijelu gradsku obalu do 
istoimene crkve. Podjela Šibenika u sekstijere bila je sta- 
leška. Središnji dijelovi grada (Centra i Katedrale) stiješ- 
njeni su između onih Sv. Frane i Sv. Ane, odnosno izme
đu Doca i Gorice. Dok u središnjim dijelovima živi osta
tak plemstva i bogati građani, trgovci i zanatlije, u osta
lim dijelovima je gradska sirotinja, siromašni težaci u 
kmetskim odnosima, sluge, nosači, sitni prodavači. Me
đutim, uz grad, neposredno se šireći od gradskih zidina 
prema jugoistoku, nastajalo je novo naselje Varoš (Bor- 
go di Terra Ferma), najprije nazivano predgrađem Vrto
va, jednom selom (Villa Varoš), pa predgrađem (II Borgo 
Grande). U njemu su živjeli brojni težaci radeći na go
spodskoj zemlji i dok su iz grada mnoga prezimena i na
ša i strana nestajala, varoška su ostala do danas.

Samostan franjevaca-konventualaca podignut u prvoj polovici XIV. stoljeća (fotografija s kraja X!X.sto- 
tjeća)

stoljeće, pored toga što je u 
svoje opustjele dijelove zvao i 
rado primao doseljenike«. Da 
bi iskazao antroponimiju Šibe
nika početkom XIX. stoljeća, 
izuzimajući strana prezimena 
onih iz prekomorskih zemalja 
koja ce se i tako padom Veneci
je iz dana u dan smanjivati, 
prof. A. Šupuk u rečenom 
znanstvenom radu naveo je 
»manji broj naših prezimena« 
da se dobije uvid u preinake 
što su nastale kroz stoljeća u 
antroponimiji Šibenika. Tako 
od narodnih riječi tu su stara ši
benska prezimena uz neka no
va: Berović, Bujaš, Dobrovič, 
Draganić, Gojanović, Grubi- 
šić, Laganović, Ljubić, Miago- 
stović, Mileta, Milković, Šare, 
Šarić, Vidović, Vulinović itd. 
Isto tako i krug svetačkih se ši
ri, pojavljuju se nova, dotad u 
antroponimiji Šibenika neuobi
čajena: Baranović, Dimitrović, 
Jović, Juras, Klarić, Kužina, 
Lukačević, Maričić, Marković, 
Martinčević, Matković, Mihe- 
tić, Nikolić, Panjkota, Periša, 
Petrović, Semonić, Stanišić, 
Stošić, Todorić itd. Još više se 
to primjećuje u nadimačkim 
prezimenima: Aras, Bumber, 
Dulibić, Fakčević, Guberina, 
Gulin, lljadica, Junaković, Ki- 
tarović. Knežević, Kovačević, 
Magazin, Mučalo, Omčikus, 
Pivac, Popović, Roša, Rovilo, 
Slamuša, Sundečić, Šižgorić,

Škarica, Škugor, Tambača, 
Tercanović itd. U to doba od 
imena najobičnija su i gotovo 
samo u upotrebi svetačka i u 
Hrvata i kod srpskog stanovniš
tva, a tek najizuzetnije javlja se 
koje narodno. Da zaključimo: 
»Razvojni pregled šibenskih 
prezimena od XVI. do XIX. sto
ljeća pokazuje velike promje
ne: nekadašnje dvočlane i je- 
dnočlane tvorbe nastale od na

rodnih osnova i riječi gotovo 
ustupaju svoje mjesto prezime
nima od svetačkih i biblijskih 
imena u XVI. stoljeću, a zatim 
uz ta prezimena naglo prodiru 
mnoga nadimžčka u XVII. sto
ljeću. tako da u antroponimiji 
Šibenika početkom XIX. stolje
ća potpuno prevladava nova 
antroponimna fizionomija, tek 
s ostacima ostataka nekadaš
njeg stanja«.

PRIKUPNKE

Brojne preinake u prezimenima
Antroponimija Šibenika u svojoj glavnini je mlada i 

nova, s tradicijom od svega tri stotine godina. Od XV. sto
ljeća do početka XIX. stoljeća, kako je ustvrdio prof. Ante 
Šupuk, sačuvao se mali broj prezimena, a do našeg vre
mena još manji. Tako u popisu iz početka XIX. stoljeća 
žive ova prezimena: Berović (prije Berojević). Difnico (pri
je Divnić), Draganić, Dobrović (prije Dobrojević), Dobrić 
(prije Dorvić), Grubišić, Jadrijević, Kužić, Kužina (prije sa
mo Kužić, danas samo Kužina), Marković. Mihateo (prije 
Mihetić), Milković, Miagostović (prije Milgost), Mirković, 
Ostojić, Pavlović, Petrović, Radnić, Semonić, Šižgoreo, Ši
žgorić (prije samo Šižgora), Stanišić, Vidović (prije Vidoje- 
vić) i dr. Danas nema prezimena: Divnić. Mihetić, Miago
stović. Semonić..Od tih starih prezimena do danas se do
bro očuvaše: Berović, Grubišić, Kužina, Milković, Vidović.

ŠIBENSKE GODINE: 1934.

sin priziv ome« snimi«
ČITAONICA

S
jedne i s druge strane 
tjesnaca, tik do mora 
ili na malim uzvisina
ma, niču i redaju se gradovi, 

gradići, sela i zaselci sve do 
najdublje točke zaljeva, gdje 
se smjestio Kotor. Tako put
nika najprije dočeka Herceg 
Novi, paTivat, Lastva, Bijela, 
Sveta Nedjelja, Risan, Pe
rast, Stoliv, Prčanj, Dobrota, 
Muo itd. Svako od tih mje
sta ima svoju zanimljivu pro
šlost u hrvatskoj povjesnici. 
Svaki grad sa svojom boga
tom kronikom i starim perga- 
menama povezan je i s histo
rijom Zapada i kršćanstva, 
svaki spomenik govori o svi
jesti, žarkoj vjeri starih Boke
lja.« Tako o svom zavičaju u 
jednom od ogleda što ih je 
sabrao i priredio za tisak Bra
nimir Donat piše Viktor Vi
da, bokeljski Hrvat (Rođen 
je u Kotoru 2. listopada 
1913., a u kišno jutro 25. ruj
na 1960. godine bacio se

»Otključana škrinjica«, tako je na
zvana edicija u kojoj je Branimir 
Donat sabrao eseje, kritike, feljto
ne i polemike pjesnika Viktora Vi
de (bokeljskog Hrvata što je zga- 
snuo u emigraciji bacivši se pod ju
reći vlak) pripada krugu onin djela 
što čitatelja, tu prijepora nema, pri
siljavaju da ih prihvati kao svoje

pod jureći vlak, u tuđini, jer 
je bio hrvatskim emigran
tom). Donat je u ediciju obje
lodanjenu pod naslovom 
»Otključana škrinjica« sku
pio sedamdesetak ogleda V. 
Vide, u kojima taj (prvenstve
no) pjesnik govori o nizu hr
vatskih ljudi (Ivan Meštro- 
vić. Srećko Karaman, Ema- 
nuel Vidović, Zdravko Du- 
čmelić), a tu su i razmišlja
nja o nekim stranim veličaj- 
nicima (Miguel De Unamu- 
no, Hilaire Belloc, Paul Elu- 
ard, Pirandello, Baudelaire, 
Benedetto Croce, Salvatore

Quasimodo).. Sočnim jezi
kom i razvidnim opservacija
ma Viktor je Vida u svojim 
»literarnim ogledima« ispi
sao stranice koje, tu prijepo
ra nema, mogu (i moraju) bi
ti središtem interesa svih 
onih kojima je doznavanje 
znanja čitateljski cilj. »Tek
stovi prikupljeni i sada slože
ni - pripominje B. Donat - u 
»Otključanoj škrinjici« nasta
li su u teškim okolnostima

Pripremio: Puro BEĆIR

izbjeglištva, materijalne 
oskudice j duhovne neizvje
snosti.« Čitajući ih, među
tim, bivamo susretnicima je
dnog vremena koje je bilo 
bogato nedaćama i, istodob
no, krcato nadama, nadama 
koje Hrvat iz Boke nije (ni 
djelomično) dočekao. Nje
gov Bokokotorski zaljev (i za
vičaj Frane Alfirevića, i Ante 
Moškova, i još mnogih naši- 
jenaca) bio je ishodištem 
svih razglabanja i često »me
ta« imaginarnih povrataka i 
sunovrata u nedočekanje. 
Premda bi se o rečenoj edici
ji moglo još mnogo toga 
iskazati - najbolje je stvar 
prepustiti budućim čitatelji
ma, jer će oni, nakon susre
ta S »ljepotom pisanja« Vik
tora Vide postati od nikoga 
zvanim svjedokom da je ri
ječ o sasma vrijednoj ediciji 
jednog (bolje bi bilo izreći - 
još jednog) u tuđini skrha
nog Hrvata.

Uhapšen multimilijuner 
Stipe Šare

U Šibeniku je prvi put gostovala splitska drama pod vod
stvom ravnatelja Marka Foteza. S velikim uspjehom izvedeno 
je devet predstava.

• ••
Uhapšen je multimilijuner Stipe Šare što je za 500 dinara 

kupio elektromotor ukraden u tvornici »La Dalmatienne« i je
dnu veću inceradu za 200 dinara.

»Kolo« polazi na prvu desetodnevnu koncertnu turneju u 
Srbiju i Makedoniju.

• ••
Maršal Italo Balbo, bivši ministar talijanske avijacije, bio je 

veoma razočaran kada ga je u talijanskom konzulatu dočeka
lo svega 20 Talijana, a očekivao je veliko mnoštvo talijanskih 
građana.

• ••
U listopadu, na željezničkoj stanici u Perkoviću zadržao se 

dvorski vlak, u crnini, s mrtvim tijelom kralja Aleksandra. Po
sljednju počast kralju odali su predstavnici vlasti i političkih 
stranaka, te prisutni građani.

• ••
30. listopada dr. Stavko Grubišić. funkcionar JNS, postav

ljen je za općinskog načelnika.
• ••
U travnju je u Šibeniku održan Kongres vinogradara Pri

morske banovine. Postavljen je, pored ostalog, zahtjev da se 
ukinu svi nameti na vino.

• ••
Otvoren Sokolski dom, pa je društvo pored dvorane za vje

žbe dobilo pozornicu i garderobu za svoju vrlo aktivnu dram
sku sekciju.
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TELEKOMUNIKACIJSKI CENTAR ŠIBENIK

TOČNI SU PODACI NAŠ
ZAJEDNIČKI INTERES

TELEFONSKI IMENIK
REPUBLIKE HRVATSKE

ŽUPANIJA
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1998/99.

"VODOVOD I ODVODNJA" d.o.o.
ŠIBENIK

AKO SMO UVRSTILI POGREŠNE PODATKE VAŠEG 
NAZIVA ILI ADRESE NA RAČUNU HPT USLUGA, ILI 
TELEFONSKOM IMENIKU RED JE NA NAMA DA SE 
ISPRIČAMO, PA TO OVOM PRILIKOM I ČINIMO.

IPAK, NISTE LI MOŽDA I VI, U OVOM SLUČAJU 
KRIVAC ŠTO NISMO NA VRIJEME IMALI TOČNE I 
DOSTAVLJENE PODATKE O SVIM VAŠIM IZMJENAMA

SADA JE PRAVO VRIJEME!

SADA JE VRIJEME DA NAM SE OBRATITE SA ZAHTJEVOM ZA IZMJENU U VAŠOJ 
ADRESI ILI NAZIVU, AKO STE JOŠ JEDNOM PROVJERILI SVOJE PODATKE . JAVITE 

NAM TO BESPLATNIM POZIVOM NA 91 21 ILI U SLUŽBI INFORMACIJA 988. 
AKO IMA POTREBE DOSTAVITE NAM PODATKE O SPAJANJU, REORGANIZACIJI, 
PRAVNOJ SLJEDNOSTI ILI NOVOM NAZIVU VAŠE TVRTKE, KAO I O DJELATNOSTI 
KOJU OBAVLJATE ZBOG BOLJE AŽURNOSTI ŽUTIH STRANICA.

DOĐITE ILI SVE TO POŠALJITE NA ADRESU:

HPT-TELEKOMUNIKACIJSKI CENTAR ŠIBENIK

ODJEL PRODAJE
22000 ŠIBENIK 
FRA DR. JEROLIMA MILETE BB

HVALA VAM!

USKORO ĆETE VIDJETI REZULTAT NAŠE SURADNJE. VAŠ TELEFONSKI BROJ, TELEFAX 
NAZIV ILI ADRESA NEĆE VIŠE BITI TAJNA ZA ONE KOJI VAS TREBAJU.

OBJAVLJUJE

JAVNO NADMETANJE
za prikupljanje ponuda za izvođenje radova na izgradnji 

mjesne vodovodne mreže naselja SONKOVIĆ

1. OPĆI PODACI
Predmet javnog nadmetanja je prikupljanje ponuda radi 
sklapanja ugovora o izvođenju radova na izgradnji MJESNE 
VODOVODNE MREŽE NASELJA SONKOVIĆ

2. SADRŽAJ PONUDE:
Ponuda mora sadržavati:

2.1. Točan naziv i adresu ponuđača
2.2. Izvadak iz sudskog registra i usklađenje sa ZTD-om
2.3. Ukupnu cijenu izvođenja radova
2.4. Popunjen i po ponuđaču ovjeren originalni troškovnik s 

jediničnim cijenama
2.5. Rok izvedbe radova
2.6. Dinamički i financijski plan izvođenja radova
2.7. Jediničnu cijenu norma sata djelatnika po kvalifikacijama
2 8 Cijene osnovnih građevinskih materijala i rada strojeva
2.9 Postotak manipulativnih troškova za naknadne radove

2.10. Jamstveni rok za izvedene radove
2.11. Dokaz o bonitetu i solventnosti BON-1 i BON-2 (ne stariji od 

- dva mjeseca)
2.12. Referenc - listu ponuđača i reference na poslovima 

izgradnje kanalizacijskih sustava
2.13. Popis kooperanata
•2.14 Izjavu da će tvrtka najmanje 70% radova izvesti vlastitim 

sredstvima rada i radnom snagom
2.15. Izjavu ponuđača o nepromjenjivosti cijena
2.16. Prijedlog ponuđača o mogućnostima i uvjetima kreditiranja 

radova minimalno 30% od ponuđenog iznosa
2.17. Izjavu ponuđača da je tvrtka u mogućnosti pribaviti 

bankovno jamstvo za jamstveni rok
2.18. Izjavu ponuđača da je upoznat s projektnim rješenjem o 

opsegu radova i terenskim uvjetima
2.19. Opciju ponude

3. KRITERIJ ZA ODABIR NAJPOVOLJNIJEG PONUĐAČA:
— kompletnost ponude
— cijena radova i uvjeti plaćanja (kreditiranje)
— iskustvo i bolja ocjena ponuđača na dosadašnjim radovima 
— rok izvođenja radova
— ocjena investitora

4. JAVNO OTVARANJE PONUDA:
4.1. Natječajna dokumentacija može se podići uz predočenu 

uplatnicu na iznos od 1000,00 kn (s naznakom za Natječajnu 
dokumentaciju, na žiro račun broj 34600-601-154 Vodovodi 
odvodnja d.o.o. Šibenik, Kralja Dmitra Zvonimira 50.

4.2. Rok za predaju ponuda je 13. 2. 1998. Ponuda se predaje u 
zapečaćenoj omotnici s naznakom »Ponuda za izgradnju 
VODOVODNE MREŽE SONKOVIĆA«
Ponude predati na adresu Vodovod i odvodnja d.o.o. 
Šibenik.

4.3. Javno otvaranje ponuda započet će dana 13. 2. 1998. u 14 
sati u prostorijama Vodovod i odvodnja d.o.o. Šibenik.

4.4. Otvaranju ponuda mogu biti nazočni opunomoćeni 
predstavnici ponuđača.

4.5. Obavijest o ishodu javnog nadmetanja dostavit će se 
ponuđačima nakon odabira najpovoljnijeg ponuđača.

4.6. Nepravodobno dostavljene ponude neće se otvarati, a 
nekompletne ponude neće biti razmatrane.

"VODOVOD I ODVODNJA" 
d.o.o. ŠIBENIK

Vodovod i odvodnja d.o.o. Šibenik poziva sve svoje potrošače da odmah podmire ne
plaćene račune za potrošak vode. Isključivanje je počelo. Podmirite svoje obveze što 
prije, kako bismo i mi mogli podmiriti svoje.

Naše su obveze plaćanje poreza na dodanu vrijednost i plaćanje poreza na neplaćene račune. Ove obveze 
učinit će isključivanje stalnim. Samo vi, potrošači, možete ga obustaviti.

RDM EONOVNOG
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UVIJEK PRVI S VAMA
No frekvencijama 

-FM 88,6 MHz -FM 100,7 MHz - FM 104,9 MHz

županijski radio Šibenik d.o,o,

OGUSUJIE U 
ŠIBENSKOM LISTU

MALI OGLASI Tel: 335-600

IZ MATIČNOG 
UREDA

Rođeni
Dobili kćer: Boris Paić i Mari

ca Cvitanović-Paić. Žarko i Mil- 
ka Malenica. Nediljko i Dalma 
Štrkalj, Darko i Laura Latin. Da- 
mir i Darija Papak. Lukša i Mirja
na Ramljak, Damir i Darija Stan- 
ković. Nikica Mišura i Dušanka 
Vukov. Frane Krste i Renata 
Štampalija. Vinko i Dlana Pe
ron. Milan i Mojca Piletić. Bran
ko i llonka Petrić. Anđelko i Da- 
vorka Sladić. Rolando i Edita 
Šparada. Veselko i Ankica Bu
jaš. Damir i Inga Belamarić, Go- 
ran i Rada Ban, Zdenko i Marija 
Klepo, Mate i Anita Tomić, Josip 
i Biljana Paić. Zoran i Snježana 
Jakovljević. Ante i Danijela Pa
stu vi ć

Dobili sina:
Predrag i Marina Furčić, Go- 

ran i Kata Panić. Ante i Silvana 
Ivančević. Radislav i Ružica Gu- 
lom, Josip i Ana Fabula, Frane 
Krste i Renata Štampalija. Da
mir i Marijana Zekonjić, Zvonko 
i Blaženka Brajković. Jadran I 
Dubravka Odobašić. Nediljko i 
Zvjezdana Madžar. Srećko I 
Senka Kozić. Joško i Diana Baljk-

as. Damir Petrović i Katarina 
Uroda. Alen i Rahaela Zenko- 
vić, Ivan i Slavica Vujić. Nikica i 
Dušanka Knežić. Ivica i Ivana 
Klisović

Vjenčani
Jadranka Mrvica i Nikica Mi- 

kulandra. Vesna Tudić i Marin 
Dodig. Ivana Kulušić i Robert 
Rakić. Ljubica Brkljačić i Ivan Mi- 
letić. Danijela Juras i Ante Relja- 
nović. Meri Morić i Goran Živko- 
vić

Umrli
Rosanda Friganović (75). 

Đorđe Chiabov (66). Jerko Na- 
njara (68). Božo Alviž (87). Mile 
Bukarica (83). Nikola Komar 
(67). Nediljka Živković (63). Jo
sip Vlahov (79). Stavka Vranjko- 
vić (55). Ana Goreta (86). Ljubi
ca Milaković (88). Jelica Brajko
vić (78)

POVOLJNO iznajmljujem u 
Vodicama dvokrevetni 
apartman do 1. srpnja s 
posebnim ulazom Pogledati na 
adresi: Jurić. Put V. Usinskog 41. 
u blizini gostionice »Matilda«.
PRODAJEM nedovršen kat s 
potkrovljem 9x9. poseban ulaz i 
36 četvornih metara prostora 
povoljno za garažu. Adresa: 
Jurić. Put V. Lisinskog 41. u blizini 
gostionice »Matilda«, pogledati 
od 16 do 18 sati______________ 
POVOLJNO prodajem nove 
police za butik i kamion 
hladnjaču marke »Iveko«. 
Telefon: 217-389______________  
HITNO prodajem kuću u Kninu, 
vrlo povoljno, može i zamjeno 
za SRJ. Telefon: 032/61-998
HITNO prodajem kuću u Karinu 
vrlo Dovoljno, može i zamjena 
za SRJ. Telefon: 032/61-998.
PRODAJEM renault 5. garažiran. 
prva ruka, prešao 90.000. 
Telefon: 335071 iza 16 sati_____  
ŠIBENIK—ZAGREB, zamjeno
jednosobnog stana veličine 41 
četvorni metar strogi centar, III. 
kat, pogled na more, može i 
prodaja. Telefon: 215-417 i 23-

F ROLAJEM novu spavaću sobu 
Telefon: 29-769.

PRODAJEM kuću u Vodicama 
blizu mora, može i zamjena za 
SRJ Telefon 032/55-578________ 
PRODAJEM teren u Vodicama i 
stan u Pirovcu može i zamjena 
za SRJ. Telefon: 032/55-578.
PRODAJEM mercedes 190. 2.6 
benzinac. iz 89 godine, prešao 
97.000 km Telefon; 22811 i 
098/266-116_________________  
U TRIBUNJU iznajmljujem bistro 
pizzeriju. Ponude na telefon 29- 
412 poslije 20 sati_____________  
KUPUJEM gradilište, stan ili kuću. 
Telefon: 337-058.______________ 
PRODAJEM alfu 33. metalik siva, 
iz 87. godine, registrirana do 
kraja godine, prešao 108000 
km. Cijena 23.000 kuna. Telefon: 
28878.______________________  
PRODAJEM tajfun skuter 
ljubičasti iz 95. godine, 
registracija do rujna 98. kao nov 
prešao 7000 km. Cijena 10 500 
kuna. Telefon: 28878
PRODAJEM prozore 120x120. tri 
komada. 120x80 jedna, komad i 
60x60 sve s griljama I ulazna 
hrastova vrata, Telefon: 218-683.

U SJEĆANJE 
na voljenu majku, baku i pu
nicu

IKA PAIĆ
žena Jere 

11.11.1936-11.11. 1998.
Najdraža majo, u povodu 
tvog rođendana moje srce 
kuca za Tebe.
Počivaj u miru Božjem!
Tvoja kćerka Vinka, unučad 
Ivana, Lana i Kristijan i zet 
Marko

U SJEĆANJE 
na voljenu suprugu, maj
ku, svekrvu i baku

IKA PAIC
žena Jere

11.11.1936-11.11.1998. 
Prerano te okrutna sudbina 
otrgnula iz našeg okrilja, naj
draža naša. Nema utjehe. 
Snagom svoje ljubavi utrla 
si nam put kojim treba ići da
lje. Ponosni smo što smo te 
imali i što smo tvoji. Beskraj
no te štujemo i volimo. 
Svojom ljubavlju i molitva
ma pratimo te u tvom vječ
nom spokoju.
Mirno snivaj i počivaj u miru 
Božjem.
Tvoji najmiliji: suprug Jere, 
sinovi Marinko, Mate i Frane 
s obiteljima 

REPUBLIKA HRVATSKA 
ŠIBENSKO-KNINSKA ŽUPANIJA 

ŽUPAN

Na temelju članka 9. Odluke o osnivanju 
Županijske uprave za ceste na području Šibensko- 
kninske županije od 4. travnja 1997. godine, 

objavljujem

NATJEČAJ

"VODOVOD I ODVODNJA" d.o.o.
ŠIBENIK

OBJAVLJUJE

JAVNO NADMETANJE
RADI ODABIRA NAJPOVOLJNIJIH PONUDA ZA GRAĐEVINSKE 

RADOVE PRI ODRŽAVANJU VODOVODNE INSTALACIJE

I. Predmet nadmetanja: prikupljanje pltmenlh ponuda za 
građevinske radove pri održavanju vodovodnih instalacija 
na tehnološkom sustavu Vodovod i odvodnja d.o.o. 
Šibenik

II. Zainteresirani ponudtteljl obavezni su svoje ponude 
dostaviti za puni opis stavki iz troškovnika, vodeći računa o 
uvjetima za izvođenje radova, koji su sastavni dio 
troškovnika s jediničnim cijenama te cijenama satnice za 
Izvođenje rodova na terenu.

III. Na osnovi prikupljenih ponuda formirati će se cjenik 
radova, koji će biti temelj za sklapanje ugovora o 
poslovnoj suradnji s potencijalnim Izvoditeljima.

IV. Radovi će se obavljati sukcesivno tijekom godine ili 
interventno ovisno o okolnostima koje će stvarati potrebu 
za predmetnim radovima.

V. Po ovom nadmetanju može biti odabrano više izvoditelja 
predmetnih rodova.

VI. Ponuda treba sadržavati:
1. Naziv odnosno tvrtku ponuditelja
2. Jedinične cijene
3. Uvjete plaćanja
4. Popis mehanizacije
5. Datum važenja ponude
6. Ostale povoljnosti koje ponuditelj nudi

VII. Osnovni kriteriji za ocjenu ponude i podobnosti 
ponuditelja jesu:
- niže cijene
- dosadašnja suradnja s »Vodovodom« Šibenik
- vrijeme Izvedbe radova
- način plaćanja
- ostale pogodnosti

VIII. Rok za dostavu ponude: 15 dana od datuma objave u 
tisku.

IX. Ponudtteljl mogu podići dokumentaciju za izvođenje 
radova u Vodovod i odvodnja d.o.o. Šibenik.
Kod podizanja dokumentacije zainteresirani ponudttelji 
dužni su predočiti dokaz o uplati 1000,00 kn na žiro račun 
34600-601-154 kod ZAP Šibenik.

X. Ponuda se dostavlja u zatvorenoj omotnici s naznakom 
»PONUDA ZA JAVNO NADMETANJE - NE OTVARAJ* 
preporučenom poštom, ili neposrednom dostavom na 
adresu

VODOVOD I ODVODNJA d.o.o. Šibenik 
22000 ŠIBENIK 

Kralja Zvonimira 50
XI. Nepotpune I zakasnjele ponude neće se razmatrati, o 

ishodu nadmetanja sudionici će se obavijestiti u roku od 
15 dana nakon otvaranja ponuda.

XII. O mjestu I vremenu otvaranja ponuda ponudttelji će biti 
naknadno obaviješteni.

U Županijskoj upravi za ceste na području 
Šibensko-kninske županije za obavljanje zadaća i 
poslova:
— Ravnatelja Županijske uprave za ceste
— 1 izvršitelj;
UVJETI: — VSS graditeljskog, prometnog ili 

drugog odgovarajućeg usmjerenja,
— najmanje pet (5) godina radnog 

iskustva u struci.
Uz prljavu kandidati su dužni priložiti:
— uvjerenje o stručnoj spremi,
— potvrdu o radnom stažu,
— životopis i 
— domovnicu. 
Ravnatelja imenuje Županijska skupština, na 
prijedlog župana, na mandatno razdoblje od 4 
godine.
Rok za podnošenje prijave je 8 dana od dana 
objave u tjednom listu »Šibenski list«.
Prijave se podnose Tajništvu Šibensko-kninske 
županije, Trg Pavla Šubića I., br. 2, Šibenik.

ODSJEK ZA GOSPODARSTVO
UPRAVNOG ODJELA
ŠIBENSKO-KNINSKE ŽUPANIJE
REPUBLIKA HRVATSKA

OBAVJEŠĆUJE
sve pravne i fizičke osobe da je Komisija za 
praćenje rada HMK-a (Hrvatske mreže 
konzultanata) u Narodnim novinama broj 6 od 21. 
siječnja ove godine, objavila svoj II. POZIV za 
davanje ponuda za konzultantske usluge malom 
gospodarstvu.
ZA potrebe poticanja malog gospodarstva 
(obrtništva, zadrugarstva malih i srednjih 
trgovačkih društava), Komisija za praćenje rada 
HMK-a poziva na suradnju zainteresirane radi 
njihova mogućeg angažiranja u pripremi i 
provedbi poduzetničkih pothvata, pružanjem 
konzultantskih usluga.
ZA detaljne informacije, zainteresirani mogu naći u 
navedenim Narodnim novinama ili nazvati na 
telefon 333-240 lokal 23 u Šibensko-kninskoj 
županiji, Upravnom odjelu, Odsjeku za 
gospodarstvo.

/
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KONJIČKI KLUB 

»ĐOVANA«, 
NAJMLAĐI U 
ŠIBENSKOJ 
ŠPORTSKOJ 

OBITELJI

G
otovo bez izuzetka, 
prema Marijanu Gaši- 
ju. šibenskom zlataru, 
može se ugađati sat. 

Svakog dana nakon ručka, i 
zavisno o razdoblju u godini, 
njegov zagasito-sivi »renault« 
grabi cestom kroz Donje polje 
i zaustavlja se nadomak Jadr- 
tovca. kod potoka Ribnika koji 
na putu do Morinskog mora 
prevaljuje 200-300 metara i 
potom se gubi u boćatom mo
ru.

Gašijev put već je odavno 
asfaltirana cesta koju su sto
ljećima prije utabala konjska 
kopita - vukući ili noseći teža
čku ekonomiju Šibenika. Tom 
istom cestom s koje su nestali 
zajedno s posljednjim težaci
ma od iskona, kovačima i ko- 
moćarima - konji su se i vratili 
u ovaj kraj. Istina - jedva čuj
no. ali tu su. njih pet. U ergeli

KONJI ■
jave odjednom, poput blje
ska. pa traju ili nestanu, tako 
ima i onih za koje će onaj ko
ga pitate kazati da ih u sebi no
si od rođenja. Tako se i Mari
jan Gaši sjeća svoga prvog 
vranca, na kojemu je jahao i 
prije nego što je učinio prve 
korake - bez sedla i uzda, 
iskonski, kako su to radili prvi 
jahači. Poslije je - sve do lani, 
dok nije doveo prve konje na 
Ribnik, redovito odlazio na 
sinjski hipodrom i zalijevao lju
bav prema konjima i jahanju, 
a tada se nekako, dogodila i 
razlomnica u njegovu životu. 
Šibenski liječnik dr. Ante Sa- 
modol bez uvijanja kazao je 
Mariju Gašiju da mu je srce 
ozbiljno bolesno - a spas je u 
Teksasu. Dok je čekao na red 
u houstonskoj klinici, sadašnji 
športski menadžer kluba za 
koji je najviše zaslužan - jahao 
je koliko god je više mogao. I 
danas tvrdi da su ga u vreme-

Grupniportret s Donom: Zadranke Mišeta i Marija rado dolaze u Jadrtovac. Nakon prve poduke primlje
ne od Marijana GaSija. prijateljstvo s Donom postat će ma duge staze*

Marijan Gaši: Englezi već dugi niz godina ljudima s tegobama na kralježnici preporučuju jahanje. I ne 
griješe, vjerujte

na Ribniku Marijan Gaši vodi 
brigu o Bubi, Liscu, Đoni i Be
nu. koji će još neko vrijeme bi
ti jedinim živim inventarom 
konjičkom kluba »Đovana«, 
najmlađeg u šibenskoj šport
skoj obitelji. Klub koji je još u 
postupku registracije zasada 
okuplja petnaest ljubitelja ko
nja i budućih članova kojih će, 
vjeruje Gaši, inače športski 
menadžer u KK »Đovana«, iz 
dana u dan biti sve više.

Srce i kralježnica 
jahača

Kao što ima ljubavi koje se

nu do operacije - spasili upra
vo konji, a s time se složio i li
ječnik: Svakome tko ima srča
nih tegoba jahanje bi trebalo 
prepisati na recept - kroz smi
jeh priča Gaši. Razdoblje na
kon uspješne operacije obav
ljene proteklog ljeta naziva 
svojim novim životom - a tada 
se samo još više učvrstio u na
kani o utemeljenju konjičkog 
kluba. I treba li napominjati 
da je iz najkaubojskije ameri
čke države donio u Jadrtovac 
i dva prava, majstorski izrađe
na sedla, u kojima se čovjek 
osjeća - pričaju oni koji su pro
bali - kao u fotelji.

Pa dok po nekima jahanje 
i može sličiti ugodnom sjede
nju u naslonjaču - iako se bla- 
gotvornost prvog s ovim dru
gim ne može mjeriti, za šjor 
Antu Jurasa, šibenskog umi
rovljenika u izvrsnoj formi ja
hanje je ravno upravljanju avi
onom, čak i više: Ma kakav avi
on! Ništa se ne može usporedi
ti s jahanjem. Kao da letiš, s 
tom razlikom što na konju mo
žeš stići gdje želiš - s užitkom 
priča Ante Juras. I on je, kao 
težačko dijete zavolio konje, a 
danas im, slično kao i Marijan 
Gaši, duguje dobro zdravlje.

Samanta Bačelić. buduća preponašica. za kojom ide nešto mlađa 
Đovana Gaši. Jabuka ne pada daleko od - oca Marijana

lako još uvijek 
u postupku regi
stracije/ konji
čki klub »Đova
na« u Jadrtovcu 
već odgaja ne
koliko mladih, 
perspektivnih ši
benskih jahača. 
Krajnje su ambi
cije/ uz očekiva
nu pomoć gra
da i sponzora, 
uređenje šport
skog hipodro
ma za međuna
rodne utrke. Ta
ko će se, nada 
se Marijan Ga
si/ športski me
nadžer KK »Go
vana«/ konji u 
?alopu vratiti u 

ibenik

lako je noga u gipsu nakon jedne žešće partije malog nogometa, Viče Krnčević redovito obilazi svoga 
Usca, jednogodišnjeg ždrijepca engleskog polukrvnjaka. Jahačka perspektiva stoji pred obojicom mla- 
daća Marko Maleš ■ redoviti obrok šećera za Usca

Nakon operacije kralježni
ce stanje mu se nije osobito 
poboljšavalo, sve dok nije 
odlučio ponovno uskočiti u se- 
dio, pa kud puklo da puklo! Na
kon samo nekoliko dana više 
mu nije trebala pomoć prili
kom zajahavanja. A danas, sa
svim dobro obavlja sve poslo
ve u vinogradu i vodi posebnu 
brigu o kobili Đoni. Riđa kobi
la njemačke pasmine hafin- 
ger (svijetle grive, kao u prave 
Njemice) ostala je na žalost 
krajnje nepovjerljiva prema 
ljudima, jer posljednjih godi
na od nekih nije dobijala ništa 
osim udaraca. Sada to životi
nja vraća ritanjem, i nije pre
poručljivo naći joj se iza leđa. • 
Puca Donica kao haubica, sa 
simpatijama joj tepa šjor An
te, dok mu Dona iz njedara va- 
di bombone. On je donekle 
privilegiran, jer za riđu njemi- 
cu ima najviše vremena - ali 
svi ostali - oprez!

Kako dojahati do 
športskog 

hipodroma?
Ambicije ljudi okupljenih« 

konjičkom klubu »Đovana« ne
će stati samo na rekreacij
skom jahanju. Mlade šiben
ske snage, poput 13-godiš- 
njeg Viče Krnčevića, Nikice 
Bumbaka, Ilije Vukičevića i 
najperspektivnijeg među nji
ma, 9-godišnjeg Marka Male- 
ša, pokazuju iznimnu talentira- 
nost na konjskim leđima. A 
mala Samanta Bačelić za kra
tko bi vrijeme mogla postati 
vrsna preponašica. Vlastitim 
radom, šibenski konjanici ure
dili su školski hipodrom na Ša- 
rinoj livadi, uz privolu gradske 
uprave koja je vlasnik zemlji
šta, a »Informativni centar« 
ustupio im je nekadašnju oda- 
šiljačku kućicu. Sasvim soli
dna infrastruktura za početak, 
iako će u skoroj budućnosti, 
kada stigne još nekoliko ko
nja, trebati sagraditi prostra
nu štalu. - Nastojat ćemo se 
izboriti kod gradske uprave za 
teren na kojemu se može ure
diti pravi športski hipodrom. 
Uredi li se kako treba, može
mo očekivati i međunarodne 
utrke, s 200 konja i jahača, i 
brojnu publiku - od Austrijana
ca pa do Španjolaca - govori 
Marijan Gaši, ne zaboravljaju
ći spomenuti Joška Marića. 
sinjskog alkara čija im je po
moć neprocjenjiva. Ergelu na 
Ribniku posjećuju i mladi jaha
či iz Splita i Zadra, a dakako, i 
Jere Supe, kovač i konjski »ci
pelar«. Donedavno, na širem 
je šibenskom području potki- 
vao samo jednog konja u Pa- 
kovu Selu. A vidi sad - čak pet 
na jednom mjestu! A bit će ih 
još.

B
(Snimio: R. ।
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IZMEĐU JUČER I SUTRA

KOMPROMIS NA VIDIKU
Kako naći kompromis između želje župana Ive Baice da 

se vodstvo HNK Šibenik bitno osvježi novim ljudima i nje
gove teze »kako proljetni posao na Šubićevcu ne kani odra
diti bez aktualnog predsjednika Marijana Miletića«?!

— Sad je, valjda, jasno kako moja nakana nije bila ni pro
zvati čelne ljude kluba, ni obezvrijediti njihov uložen trud, 
već samo probuditi strukture na Šubićevcu da poduzmu 
poteze, bez kojih klub nema izgleda za opstanak u prvoliga
škom društvu. Očigledno je buđenje, aktualni potezi i akci
je zaslužuju pozornost no teško je vjerovati da sadašnje 
klupsko vodstvo na svojim plećima može ponijeti sve ne
male, financijske i ine obveze. Postoji velika opasnost da 
izuzetan trud bude obezvrijeđen samo zato što nije osigu
rana »logistika«. Moja teza je da je važno spasiti klub, a ma
nje važno tko će to učiniti — tako nam je s prilične vremen
ske distance obrazložio svoju ostavku na mjesto predsje
dnika Skupštine HNK Šibenik šibensko-kninski župan mg. 
Ivo Baica.

Definitivno je jasno kako župan Baica problem »ne želi 
prelamati preko koljena«, koristeći adute vladajuće stran
ke i vlasti, ali i to da ne misli odustati od radikalnijih promje
na u vodstvu šibenskog nogometnog prvoligaša. Da li to 
izvesti putem (statutarne ili izborne) Skupštine kluba ili. 
pak. odavno nazočnim »prijateljskim uvjeravanjem«, dvoj
ba je. koja muči mnoge zainteresirane za sudbinu Šubićev- 
ca. Kako je prvoligaška utrka vrlo blizu, jasno je da je mirno 
rješenje jedina prava opcija. I zadnji razgovori, službeni i 
neslužbeni, govore kako je kompromis, ipak, na vidiku.

Neslužbeno. Baica vidi aktualnog predsjednika Marija
na Miletića u ulozi potpredsjednika, kao bitnog čimbenika 
u kontinuitetu, uspješno započetog posla. U predloženoj 
kadrovskoj križaljci novi predsjednik trebao bi biti istaknuti 
gospodarstvenik i ugledni član HDZ-a ing. Miho Mioč. dok 
bi mjesto drugog potpredsjednika pripalo aktualnom po
džupanu Mladenu Abramcu, velikom nogometnom zalju
bljeniku i jednom od najzaslužnijih za brzi rast unešićke 
»Zagore«.

Sve to, makar se radi o neslužbenim informacijama, na 
najbolji način govori kako je i u Šibensko-kninskoj županiji 
šport definitivno dobio tretman »najvažnije sporedne stva
ri«. Uostalom, u vladajućoj stranci ne kriju da će u skorim, 
nešto mirnijim vremenima problematiku najkvalitetnijih ši
benskih klubova posebno razmotriti na tematskoj sjednici.

Ivo MIKULIČIN

VATERPOLISTI SOLARISA 
OVE SUBOTE NASTAVLJAJU SEZONU 

PRVO PA - 
NAJTEŽE

Može li »Solaris« dočekati 
u natjecateljskom ritmu kolo
voz, ili barem srpanj? To je pi
tanje koje se postavlja pred 
nastavak vaterpolske sezone, 
započete još u listopadu, pa 
na tri mjeseca prekinute zbog 
(neuspješne) reprezentativne 
misije na svjetskom prven
stvu u Perthu. Realno, »Sola
ris« nema kvalitetu da dočeka 
kolovoz, odnosno majstoricu 
finala doigravanja. A srpanj?

- U našem planu zacrtan je 
plasman u doigravanju. Cilj je, 
dakle, biti nakon 22 prven
stvena kola barem šesti na lje
stvici. Objektivno. Mladost. Ja
dran i S'obodna Dalmacija ja
či su, a u istoj su klasi s nama 
Jug i Primorje • najavio je Gr
go Renje, trener »Solarisove« 
momčadi, vjerujući da će mu 
momčad dočekati aktivna 4. 
srpnja, kada kreće doigrava- 
nje. Bude li tako, klupska upra
va zajamčila je da će Crnica bi
ti spremna za upotrebu. Oni 
malo optimističniji vjeruju da 
će i 13. lipnja u polufinalu Ku
pa Mladost biti ugošćena na 
otvorenome bazenu.

Puno bliža sadašnjost je pr
venstveni susret sa »žapci
ma«. jedinim prvacima Hrvat
ske koji su već ove subote 
»Solarisovi« gosti na bazenu 
hotela »Ivan«:

- Imamo obvezu dati sve 
od sebe, pružiti koliko najviše 
možemo u toj utakmici, pa i 
pobijediti ukaže Ii se moguć
nost za to. Međutim, »Mla
dost« nam nije u fokusu, to je 
samo utakmica koja će testira
ti naše mogućnosti za nasta
vak prvenstva. Nakon ovoga 
susreta ostaje nam još dva tje
dna da se potpuno pripremi
mo za napornu sezonu.

Renje kaže da u potpuno
sti bije ispunjen plan pripre
ma za nastavak prvenstva, bi
lo je objektivnih nedaća:

- U prvom dijelu imali smo 
problema, posebno tijekom 
prosinca zbog hladne vode u 
bazenu, nakon Božičnog turni
ra u Splitu napustio nas je vra
tar Dejan Brkić, a tek nedav
no, na šestodnevnim pripre
mama u Budimpešti priključili 
su nam se reprezentativci Vr- 
bičić i Perčinić. I. dok je Vrbi- 
Čić poput ostalih igrao. Perči
nić je kao pričuvni vratar sa
mo sjedio, vrlo malo branio, 
pa mi je veliki upitnik njegova 
forma - kazao je Renje pred 
nastavak vaterpolskog malog 
maratona koji će potrajati još 
gotovo pola godine, a njemu 
će pred tako dugu utrku biti i 
dosta muke kako sve planove 
ostvariti s vrlo tankim igra
čkim fondom. B. JURAS

SEMAFOR

y (Snimio: Radovan GOGER)

KOŠARKAŠKE RADOSTI
Košarkaši Šibenika pobjedom protiv 
Osječana produžili nadu u prvoligaški 
spas - Košarkašice se najprije radova
le u Zagrebu, a potom i u dramatičnoj 
završnici uzvratne Kup utakmice - Va
terpolisti Solarisa nastavljaju prven
stvo utakmicom protiv Mladosti HL

OKONČAN 
ŽUPANIJSKI 
MALONOGO- 

METNI KUP
Momčad »Danila« pobje

dnik je županijskog malono- 
gometnog Kupa za 1998. 
godinu. Članovi Druge hrvat
ske lige-jug nadigrali su u 
odlučujućem, finalnom su
sretu »Zlatnu ribicu«, župa
nijskog prvoligaša s 3:1 i za
služili pobjednički pehar. 
Njega je najstarijemu u redo
vima Danila, vrataru, 46-go- 
dišnjem Krsti-Kiki Grandešu 
uručio predsjednik Županij
skog malonogometnog sa
veza i šibenski dogradona- 
čelnik Nikola Rak. Istu nagra
du uručio je i kapetanu »Zlat
ne ribice« Vladimiru Luši za 
drugo mjesto. Priznanje ide 
i drugoj momčadi »Croati- 
je«. najugodnijem iznenađe
nju, županijskom drugoliga- 
šu koji je izborio treće mje
sto. Momčad iz Perkovića 
čak je i Primoštence nadigra
la u Kupu, izgubila zgodi
tkom u pretposljednjoj minu-

DANILO DO TITULE

Pobjednička momčad »Danila«...

ti polufinala od »Danila«, da 
bi u ogledu za treće mjesto 
s 3:2 pobijedila lidera prve 
županijske lige. Crnicu.

Inače, uz prvoligaša »Cro- 
atiju«, u Kupu Hrvatske si
gurno će zaigrati »Danilo« 
kao pobjednik županijskog 

kupa, možda i »Zlatna ribi
ca«. Već ove nedjelje na Bal- 
dekinu nastavljaju se prven
stveni okršaji u prvoj i dru
goj županijskoj ligi. B.J

KOŠARKA (M). 20 kolo 
Pepsi A-1 lige: Šibenik — Kan
didat Olimpija 82:79 (41:38).

Dvorana na Baldekinu. Gle
datelja 800. Suci: Čanković 
(Zadar) i Kurelović (Pazin). 
Opunomoćenik HKS-a: Škaro 
(Split).

ŠIBENIK: Rimarčuk.. Va- 
njak 9, Petričević. Je. Šarin 
17, Klanac 11. Dedić 28, Ma- 
tošin, Cvjetičanjn 13, Vidačak 
4, Pivac, Jo. Šarin, Baradić. 
Trener: prof. Dražen Brajković.

Šibenik — osobne pogre
ške: 18, slobodna bacanja: 
20:31 (65%), ukupan šut iz 
igre: 28-57 (49%), šut za tri po
ena: 6-15 (40%), trice: Šarin 2, 
Dedić 2, Vanjak i Klanac.

KOŠARKA (Ž), 2. kolo razi- 
gravanja za play-off: Hrvatski 
dragovoljac — Šibenik 62:74 
(35:40).

Zagreb — Školska sportska 
dvorana Pešćenica. Gledatelja 
100. Suci: Arar (Slavonski 
Brod) i Fabijanić (Pula).

ŠIBENIK: M. Vukičević 3. 
Pešić 6_, Bulat 4, B. Vukičević. 
Čakić. Štampalija, Nakić, Ške- 
gro 26, Matić, Šavičević, Lon- 
gin 10. Kvesić 25. Trener: Sti- 
pe Bralić.

TABLICA

RASPORED 21 .KOLA (7.vdjaće): Cibona - Sava 
osiguranje, Podravec—Telecomp. Zadar —Kar
lovac, Zrinjevac — Zagreb, Šibenik — Benston, 
Svjetlost Onolik — Olimpija, Croatia I. — Split.

1. Cibona 20 18 2 1807:1477 38
2. Zadar 20 16 4 1556:1417 36
3. Split 20 14 6 1585:1458 34
4. Zagreb 20 14 6 1594:1483 34
5. Benston 20 12 8 1597:1489 32
6. S Oriolik 20 11 9 1625:1582 31
7. K. Olimpija 20 11 9 1584:1558 31
8. Croatia Line 20 9 11 1560:1563 29
9. Telecomp 20 9 11 1495:1573 29

10. Zrinjevac 20 8 12 1577:1615 28
11. Karlovac 20 7 13 1606:1686 27
12. Šibenik 20 5 15 1382:1516 25
13. Sava os. 20 4 16 1544:1775 24
14. Podravac 20 3 17 1391:1703 23

LJESTVICA: 2. Šibenik 12 
8 4 802:748 20

3. kolo: Šibenik — Adriatic 
osiguranje u subotu, 7. velja
če u 20 sati na Baldekinu.

Uzvratna utakmica četvrtfi- 
nala Kupa Hrvatske: Šibenik — 
Zadar 65:58 (37:29).

Dvorana na Baldekinu. Gle
datelja 400. Suci: Matić (Me
tković) i Basarić (Split). Opuno
moćenik HKS-a Serić (Split).

ŠIBENIK: M. Vukičević. Pe
šić 7. Čakić, B. Vukičević, M. 
Penđer, Štampalija, Nakić. 
Škegro 15, Matić. Šavičević 
7, Longin 12, Kvesić 24. Tre
ner: Stipe Bralić.

Igračice Šibenika plasirale 
su se na završni turnir. »finaF 
four« Kupa za košarkašice.

MALI NOGOMET, 16 kolo 
Prve lige: Foto Ante Stojan — 
Croatia u subotu, 7. veljače u 
17.30 sati na Baldekinu.

VATERPOLO, 6. kolo Prve 
lige: Solaris — Mladost Hrvat
ska lutrija u subotu. 7. veljače 
u 19.30 sati na bazenu hotela 
»Ivan« u Solarisu.

Pripremio:
B. JURAS

...i momčad »Zlatne ribice«
(Snimio: Radovan GOGER)

KOŠARKA - ŽUPANIJSKO PRVENSTVO JUNIORA

DOŠK ■ PRIMOŠTEN 62:63
♦

Juniori su protekle nedjelje odigrali nekompletno 3. ko
lo županijskog košarkaškog prvenstva. Nije, naime, mom
čad Dalmagradnje dočekala svoje rivale iz ražinskog Sve
tog Josipa. Drugi je susret iste skupine donio malo iznena
đenje. Primoštencima je bilo dovoljno pola koša više za po
bjedu nad Drnišanima. U drugoj su skupini Šibenik i Šubi- 
ćevac postigli uvjerljive pobjede.

Rezultati 3. kola A-skupine: Šibenik ■ Novodob 95:31, Šu- 
bićevac - Stari Grad-Varoš 119:48. B-skupina: DOŠK • Pri- 
mošten 62:63, Dalmagradnja- Sveti Josip nije odigrano. U 
A-skupmi vodeći je Šibenik s maksimalnim učinkom, a u B 
skupini vodi Dalmagradnja s dvije pobjede i utakmicom 
manje.

Kako se igra dvokružno po skupinama, ove nedjelje na 
programu su utakmice 4 kola. B.J.
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T
ko bi pomislio da se to i 
nama dogodilo. Zapra
vo. tek se treba dogoditi: 
sutra. 8. veljače, gradonačel
nik Šibenika Franko Čeko pre

dat će vlast meštru o maška
ra. Gradovi duž čitave obale, 
pa i šire, padaju u ruke krinki, 
pa zašto ne bi i Šibenik? U pita
nju je samo sedamnaest dana 
- do Pokladnog utorka 24. ve
ljače. kada ćemo zapaliti 
Krnju, privrniti grad u velikoj 
maškaranoj povorci - i sutra
dan. na Čistu sridu. nastaviti 
po starom. Otkako je udruže
nje građana »Sv. Mihovil« pri
je četiri godine obnovilo tri de
setljeća zanemarene šiben
ske maškare, predaja vlasti, 
koje ćemo biti svjedoci 8. ve
ljače, u 11 sati ispred Gradske 
vijećnice, događa se prvi put. I 
to prema scenariju naše su
građanke. svestrano talentira
ne uzorite gospođe Neve Bara- 
nović, i - gle apsurda - uz pot
poru Gradskog poglavarstva. 
Nadahnuta muzom poezije.

Izvori bliski uredu gradonačelnike tvrde da će maškara
ma vlast biti predana bez ekscesa. MEŠTAR OD MASKA* 
RA: Nadam se da će šibenski puk prepoznati naš pro
gram tijekom 17-dnevne vladavine
kroz lepršave stihove, gđa. Ba- 
ranović sugerira predaju vla
sti bez krvi, iako i sama kroz 
smijeh dakako, govori da ne 
zna baš tko će vlast pustiti ba
rem bez dobre svađe. Bez ob
zira na to. maškare za svojih 
sedamnaest dana na čelu gra
da obećavaju, barem u stihu, 
dosta toga - ali, neka to osta
ne tajnom sve do susreta 
ispred Vijećnice.

U udruženju građana »Sv. 
Mihovil«, obavljene su dakle, i 
posljednje pripreme. Istina, 
ponetko će, ne bez kapi otro
va, njihove sastanke protuma
čiti kao dogovore oko podjele 
mandata za vrijeme sedamna- 
estodnevne vladavine, ali nji
ma, uvjeravaju, nije do toga. 
Najvažnije je, kao i prethodnih 
godina, da se dobro pripremi

velika povorka, pa sretno sti
gne do Poljane, osudi i spali 
Krnju - a poslije - na ples do zo
re. Kako je dogovoreno, pored 
hotela »Krka«, gdje će se ples 
najvjerojatnije održati i ove go
dine, radit će - samo za maška
re i samo toga dana do kasni
jih sati i kafići na obali, a »Ve
slo« u Docu čak do četiri uju
tro. - Kada smo obnovili šiben
ske maškare - u veljači 1995. 
još uvijek je na ulicama bilo vi
še promatrača negoli Šibenča
na pod maskom. Druge godi
ne bilo je nešto bolje, a lani 
još bolje - pa možemo zaključi
ti da su naše maškare sve bo
lje organizirane i da su ovi da
ni Šibenčanima postali uobiča
jeno vrijeme za pripreme. Do
đite i u nedjelju, 8. veljače 
ispred Vijećnice, i na Poljanu,

24. veljače. Poludimo - bit će 
nam ludo - poručuje prof Va- 
nja Belamarić, tajnica udruže
nja građana »Sv. Mihovila«.

Doista, što drugo preosta- 
je do li se dobro zabaviti? Jer, 
kako to već kazuje reklama na 
radiju - »čila Gorica kroji. Va
roš i Plišac šije, Baldekin i Ško- 
pinac šumprešaje, Dolac po 
konoban pribire pituru, a Crni
ca i Subićevac remenaje po ar- 
merunima«. Ionako se poslije 
svega treba vratiti u život s vje
čitim pitanjem o tome koliko 
je tanka pregrada između ma
ske i stvarnog lica.

Zato, triba u maškare - jer- 
bo:

- Pod maskon je slast
- Pod maskon je vlast
- Pod maskon je život fin!
I čili svit je arlekin!

B.P
Pnpreme za maškare osjećaju se na svakom koraku
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